
در بازدید وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی از طرح 
احیای برج و باروی توس مطرح شد:

اجرای دستور مقام معظم رهبری
 برای توس

در گفت و گوی اختصاصی صبح امروز 
با رییس پلیس راهور ناجا مطرح شد:

افتتاح بخش مانیتورینگ 
در راهور مشهد

به مناسبت بیستم مهرماه، بزرگداشت 
خواجه شمس الدین محمدحافظ شیرازی؛

غزل های حافظ، تفأل 
عوام و دریافت خواص

نبود متولی توسعه در 
روستاها به حاشیه نشینی 

می انجامد
معاون مالی و پشتیبانی شهردار مشهد:

 تحقق 168 درصدی 

 منابع شهرداری مشهد 
در سال گذشته

سرمربی تیم فوتسال بانوان هیات 
فوتبال خراسان رضوی:

فشارها روی تیم ما 
منطقی نیست

گفت و گوی ویژه

گزارش ویژه

در این شماره می خوانید
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شماره555 / 8 صفحه/ قیمت 2000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1000 تومان

وزیر میراث فرهنگی و گردشگری در همایش سرمایه گذاری گردشگری شرق کشور رونمایی کرد:

آلبوم 240 فرصت سرمایه گذاری با حجم  3300 میلیارد تومان 
رقابت انتخاباتی جلیلی و قالیباف در 

مقر اصلی اصولگرایان 

جلیلی سرلیست 
پایداری ها 
در مشهد؟

گزارش »صبح امروز« از وضعیت بیمارستان 540 تخت خوابی منطقه شهید رجایی؛

پسرم را دیر به بیمارستان رساندیم، فوت کرد
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فرمانده قرارگاه منطقه ای نیروی زمینی ارتش در شمال شرق کشور گفت: 
در مقابل همه کسانی که در برابر جمهوری اسلامی ایران صف آرایی می 

کنند محکم و با اقتدار ایستاده ایم و اجازه تعرض به دشمنان نمی دهیم.
امیر ســرتیپ دوم ستاد رضا آذریان در ســخنان پیش از خطبه های نماز 
جمعه امروز مشهد در رواق امام خمینی)ره( حرم امام رضا )ع( افزود: ارتش 
به برکت نظام جمهوری اســلامی ایران از نظر تســلیحات و تجهیزات در 

بالاترین جایگاه و از نظر معنوی نیز در جایگاه بسیار خوبی قرار دارد.

وی با بیان اینکه ارتش ایران در نظام طاغوت نیرویی وابسته به غرب بود 
اضافه کرد: این نیرو امروز از نظر ســاخت مدرن ترین تسلیحات، مستقل 

است و از نظر انسانی نیروهایی متدین و مکتبی دارد.
فرمانده قرارگاه منطقه ای نیروی زمینی ارتش در شمال شرق کشور گفت: 
شهادت طلبی و ولایتمداری از جمله نشانه های معنویت محوری در ارتش 
و  کمک مردم به هنگام سیل و زلزله و استکبارستیزی از دیگر ویژگی های 

نیروهای ارتشی است.

فرمانده ارتش در قرارگاه شمال شرق

مقابل دشمنان 
با اقتدار ایستاده ایم

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  برای پیک موتوری ها،باربری ها و 
شرکت های خدماتی

0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 

نبود متولی توسعه در روستاها به 
حاشیه نشینی می انجامد

اســتاندار خراسان رضوی گفت: به دلیل نبود متولی توسعه در روستاها، شرایط به گونه 
ای رقم می خورد که منتهی به حاشیه نشینی می شود.

علیرضا رزم حســینی در نشست صمیمی با نمایندگان مردم مشهد و کلات در مجلس 
شورای اسلامی که در محل دفتر استاندار برگزار شد، اظهار کرد: در دیداری که با مقام 
معظم رهبری داشتم ایشان فرمودند موازی کاری نکنید و با تقسیم کار و برنامه ریزی ، 

کارها را پیش ببرید.
وی با اشــاره به اینکه ساماندهی حاشیه شهر مشهد با جدیت در دستور کار قرار دارد، 
افزود: یکی از اقدامات ما در این حوزه، طراحی و اجرای طرح جهاد اجتماعی )نجات( بود 

که برای ساماندهی 8 محله حاشیه شهر مشهد تدوین و عملیاتی شده است.
وی گفت: منابع مالی خوبی هم برای اجرای این طرح پیش بینی شده است که در یک 

مورد، 90 میلیارد تومان اعتبار از سوی وزارت کشور ابلاغ شده است.
اســتاندار خراسان رضوی با بیان اینکه طرح )نجات( در حاشیه شهر مشهد سرانه های 
ورزشــی، اجتماعی و فرهنگی را مشخص می کند، تصریح کرد: در بازدید میدانی که از 
کشف رود داشتم متوجه بروز یک فاجعه انسانی در نزدیکی مشهد شدم؛ برای ساماندهی 
این رودخانه با مشــارکت نمایندگان مردم مشهد در مجلس شورای اسلامی، اعتبارات 

لازم را مطالبه خواهیم کرد.
رزم حســینی افزود: توسعه در روستاها باید متولی داشته باشد، الان شرایط به گونه ای 

رقم می خورد که منتهی به حاشیه نشینی می شود.
وی افزود: امیدواریم با اقدامات 100 معین اقتصاد مقاومتی اســتان بتوانیم در گام دوم 
اجرای طرح مثلث توسعه اقتصادی فرهنگی خراسان رضوی در روستاها، فعالیت هایی 

در حوزه توسعه  و توانمندسازی انجام داده و از مهاجرت به شهرها جلوگیری کنیم.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار خراسان رضوی هم در ادامه این نشست 
اظهار کرد: بحث رســیدگی به حاشیه شهر مشــهد همواره از دغدغه های اصلی مقام 

معظم رهبری بوده است.
حســن جعفری افزود: حدود 664 میلیارد تومان از سوی دستگاه های مختلف در حوزه 
حاشیه نشینی تاکنون هزینه شده اما نتیجه این میزان هزینه کرد محسوس نبوده است.
وی با بیان اینکه طرح جهاد اجتماعی شامل بازآفرینی و ساماندهی حاشیه شهر مشهد 
می شود، گفت: در این طرح برای 41 دستگاه اجرایی مسئولیت مشخص شده است و 

همکاری و مشارکت مردم در این طرح ثمرات خوبی به دنبال خواهد داشت.
باید از مهاجرت دوباره مردم و توسعه مناطق پیرامونی جلوگیری کرد

ســید امیر حسین قاضی زاده نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی 
در این نشســت با اشاره به مشکلات حاشیه نشینی در مشهد، اظهار کرد: باید در کنار 
ساماندهی حاشیه شهر از مهاجرت دوباره مردم و توسعه مناطق پیرامونی جلوگیری کرد.
وی با بیان اینکه مسئله مالکیت زمین در محلات حاشیه شهر باید تعیین تکلیف شود، 
افزود: در حاشیه نشینی باید بحث هویت بخشی به جمعیت مورد توجه قرار گیرد، چراکه 

جمعیت حاضر در حاشیه شهر فرهنگ های مختلفی را در بر می گیرد.
جواد کریمی قدوسی دیگر نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی هم 
گفت: از حرکت خوبی که برای ســاماندهی حاشیه شهر مشهد شروع شده است تقدیر 
می کنیم، برگزاری این جلسات به صورت ماهانه می تواند ثمرات خوبی به همراه داشته 

باشد.وی افزود: وضعیت رخ داده در حاشیه شهر مشهد به واسطه غفلت بوده است.
بحث مالکیت زمین در حاشیه شهر تعیین تکلیف شود

در بخش دیگری از این نشســت حجت الاسلام پژمانفر دیگر نماینده مردم مشهد در 
مجلس شــورای اسلامی و رئیس مجمع نمایندگان خراســان رضوی ضمن تقدیر از 
استاندار برای پیگیری موضوع حاشیه شهر مشــهد، اظهار کرد: جمع آوری اطلاعات 
باعث شناخت دقیق و شفاف مسائل حاشیه شهر مشهد و برنامه ریزی دقیق برای رفع 

مشکلات خواهد شد.
وی با بیان اینکه برای ســایر محلات حاشیه شهر مشــهد هم باید برنامه ساماندهی 

تدوین شود، افزود: نیاز است بحث مالکیت زمین در حاشیه شهر تعیین تکلیف شود.
رئیس مجمع نمایندگان خراســان رضوی تصریح کرد: از شــما درخواست داریم تا به 
موضوع ارتفاعات جنوبی مشــهد ورود پیدا کنید و جلوی تصرف غیرقانونی زمین ها را 
بگیرید، به شکل سرزده در منطقه حضور پیدا کنید و با چشم خود ببینید که چطور با لودر 
به جان کوه ها افتاده اند و آنها را تصرف می کنند.حجت الاسلام حسین زاده بحرینی 
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی نیز در ادامه این نشست اظهار 
کرد: در فاز جمع آوری اطلاعات مربوط به حاشــیه شهر طرح خوبی را ارائه داده اید و 
عزمتان را جزم کرده اید تا این 8 محله را ســاماندهی کنید؛ به این موضوع خوشــبین 
هستم.وی با اشــاره به اینکه تاکنون ارزیابی دقیقی از حاشیه شهر مشهد نداشته ایم، 
افزود: پیشــنهاد می کنم یک قرارگاه ساماندهی برای حاشیه شهر باحکم رهبر معظم 
انقلاب ایجاد کنید تا دستگاه های اجرایی موظف به همکاری با شما شوند.رضا شیران 
خراســانی دیگر نماینده مردم مشــهد و کلات در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: 
معضل حاشیه نشینی تنها به دلیل مهاجرت شکل نمی گیرد بلکه عدم پاسخ گویی به 

نیازهای شهروندان ضعیف، دلیل دیگر این پدیده است.
وی با اشــاره به اینکه نیازمند برنامه برای قشــر نیازمند و کم برخوردار هستیم، افزود: 
اگر قطب نمای شهرداری مشهد، معاونت فنی و عمرانی استانداری و راه و شهرسازی 

یکسان نشود، معضل حاشیه نشینی ادامه خواهد داشت.

رقابت انتخاباتی جلیلی و قالیباف در مقر اصلی اصولگرایان 

جلیلی سرلیست پایداری ها در مشهد؟
در فاصلــه پنــج ماه 
انتخابات،  تــا  مانده 
ی  لیت هــا فعا
ســعید  انتخاباتــی 
از  ملموس تر  جلیلــی 
فعالیت های محمد باقر 
قالیباف اســت، به نظر 
اسب  جلیلی  می رســد 
انتخابات  برای  را  خود 
کرده  زیــن  مجلــس 
است، اما قالیباف هنوز 
مردد اســت که خود را برای مجلس آماده 
کند یا ریاســت جمهوری. شــاید قالیباف 
می خواهــد تیمی از جوانان را به ســمت 
مجلس هدایت کند، اما خود نامزد انتخابات 

نشود و منتظر 1400 بماند.
چندی پیش بود که همزمان با بالا گرفتن 
گمانه زنی هــا درباره حضــور جلیلی در 
انتخابــات مجلس، بحث قرار گرفتن او در 
صدر لیســت پایداری های تهران رســانه 
ای شــد. خبری که با چند علامت سوال 
دیگر همراه بود، سوال اول آن بود که اگر 
قرار اســت جلیلی سرلیست پایداری ها در 
تهران شود پس تکلیف مرتضی آقا تهراتی 
چه می شود که زمزمه کاندیداتوری او هم 
مطرح است؟ آیا پایداری ها حاضرند بخاطر 
جلیلی دبیرکل خود را کنار بزنند و اساســا 
جلیلی حاضر اســت در لیستی قرار بگیرد 
که نامش در صدر آن قرار نداشــته باشد؟ 
از ســوی دیگر این سوال جدی نیز مطرح 
بود که آیا جلیلــی در تهران پایگاه رای و 
مقبولیتی دارد که ریســک کاندیداتوری از 
این شــهر را به جان بخرد؟ ســوالاتی که 
پاسخ به هرکدام از آنها جلیلی را از تهران 
دورتر و دورتر می کرد. شــاید از همین رو 
بــود که پایداری ها گزینه دوم را روی میز 
گذاشــتند و دیپلمات اصلحشان را راضی 
کردند که از مشــهد وارد گود شود تا یکی 
از مهره های اصلــی آنها از گردونه خارج 
نشده و نســوزد. شهری که برای آنها یک 
پایگاه و مقر اصلی محســوب می شــود. 
مشهد زادگاه جلیلی است، او سالهاست در 
این شهر حضور ندارد و بیشتر فعالیتهایش 
در تهران است. به نظر می رسد جلیلی نیز 
الگــوی علی لاریجانی را برای نامزدی در 
انتخابات مجلس انتخاب کرده است. علی 
لاریجانی در چهــار دوره اخیر مجلس از 
شــهر قم نامزد انتخابات شد. لاریجانی به 
دلایلی که هرگز اعلام نشــد ترجیح داد از 
تهران نامزد نشود. البته تحلیلگران سیاسی 
این اقدام لاریجانی را هوشمندانه توصیف 
کردند چرا که موفقیت او در چهار انتخابات 
مجلس را تضمین کرد، شاید اگر لاریجانی 
از تهران نامزد می شد، حالا رئیس مجلس 

و حتی نماینده نبود.
موفقیت جلیلی در مشهد خیلی هم تضمین 
شده نیست، او پیشتر در انتخابات مجلس 
پنجم از مشــهد نامزد شد که رای نیاورد. 
البته ســعید جلیلی امــروز فاصله زیادی 
با ســعید جلیلی ســال 74 دارد. مهمترین 
چالش جلیلی بــرای نامزدی از مشــهد، 
کاندیدا های  قدرتمنــد  لیســت  ترکیــب 
اصولگراســت. بعید به نظر می رسد که از 
5 نماینده کنونی مشــهد؛ کریمی قدوسی، 
امیرحسین قاضی زاده، بحرینی، پژمانفر و 
شیران به راحتی حاضر شوند کرسی خود را 
به جلیلی واگذار کنند. از طرف دیگر حتما 
نامزد های تازه وارد قدرتمند دیگری هم در 

راه خواهند بود.
ســعید جلیلی در جریان انتخابات ریاست 
جمهوری ســال 92 رای ســوم را در شهر 
مشــهد کســب کرد. او پس از روحانی و 
قالیباف با کســب 17 درصد آرای مشهد 
یعنی 223 هزار، رای ســوم را به دســت 
آورد. با این میزان رای در مقایسه با آرای 
نماینــدگان کنونی مشــهد جلیلی موفق 
نمی شود به بهارســتان راه یابد. البته باید 
در نظر گرفت که  شرایط انتخابات مجلس 
با انتخابات ریاست جمهوری بسیار متفاوت 
اســت. حامی اصلی جلیلی جبهه پایداری 
اســت. گروهی که در جریــان انتخابات 
ریاست جمهوری ســال 92 به حمایت از 
جلیلــی پرداخت. از ســوی دیگر احتمالا 
در انتخابــات مجلس، جبهــه پایداری باز 
هــم از فرآیند وحــدت اصولگرایان کناره 
گیــری می کند و لیســت مســتقل ارائه 

خواهد کــرد. اگر جلیلی نامــزد انتخابات 
شود قطعا سرلیســت پایداری خواهد بود. 
فقط جبهه پایداری نیســت کــه از فرآیند 
وحدت فاصله گرفته اســت، سعید جلیلی 
که عضو این جبهه هم نیســت تمایلی به 
وحدت ندارد. اخیــرا مرتضی طلایی فعال 
سیاســی اصولگرا در این باره گفته اســت 
»زمزمه هایی مطرح شــده است که آقای 
جلیلی به عنوان نماد جبهه پایداری حاضر 
نیست با شورای وحدت به ائتلاف برسد و 
این موضوع یعنی آنکه همچنان باید شاهد 

انشقاق باشیم.«
در کنــار جبهه پایداری طیفــی از جوانان 
اصولگرا که فعالیت های فراوانی در فضای 
مجازی دارند و شــبکه تلویزیونی افق را 
اداره می کنند، از حامیان جلیلی به حساب 
می آیند. ایــن طیف از شــبکه افق برای 
رساندن پیام و صدای جلیلی و هوادارانش 
اســتفاده می کند. تحرکات سیاسی سعید 
جلیلی در کنــار فعالیت های اندک قالیباف 
در 5 مــاه مانده بــه انتخابات مجلس این 
گمانه را تقویت می کند که هماهنگیهایی 
میان این دو چهره سیاسی اصولگرا وجود 
دارد. محمــد باقــر قالیبــاف نیز همچون 
برای  موجود  فرآیند هــای  منتقــد  جلیلی 
وحدت اصولگرایان اســت. او هر چند در 
شورای وحدت اصولگرایان حضور دارد، اما 
همراهی زیادی با این شورا ندارد. قالیباف 
چنــدی پیش در این بــاره گفته بود: »در 
شــورای وحدت به روشــنی عنوان کردم 
که وحــدت برای مردم اولویــت دارد، اما 
ندارد. چرا می گویم وحدت  وحدت اصالت 

اولویــت دارد، به این جهــت که وحدت 
حتما مقدمه ای برای پیشــرفت کار است. 
چــرا اصالت ندارد؟ چون اگر بخواهد در بر 
همین پاشنه بچرخد و میدان را به جوان ها 
نکنیم،  ندهیم، مجلــس کارآمد درســت 
هر کســی با هر زد و بنــدی وارد مجلس 

می شود. این اقدام چه فایده ای دارد؟«
ســخنان قالیباف در ماه های اخیر نشــان 
می دهــد که از اینکــه مجبور بــه کناره 
گیری در انتخابات ریاســت جمهوری 96 
شــد، ناراحت اســت. او در روز های پیش 
از انتخابات به نفع ابراهیم رئیســی کناره 

گیری کرد.
نارضایتی از فرآینــد وحدت اصولگرایان، 
یک نقطه مشــترک مهم میان جلیلی و 
قالیباف است. نقطه مشــترک دیگر این 
دو تاکیــد بــه حضور جوانــان در فرآیند 
انتخابات اســت. هر چند جوانانی که در 
اطراف این دو چهره سیاسی اثر گذار جمع 
شده اند تفاوتی هایی با یکدیگر دارند، اما 
همه آنها تمایل زیادی به کســب قدرت 
دارند. ممکن اســت، با توجه به نارضایتی 
از فرآیند وحــدت اصولگرایان، تمایل به 
کســب قدرت، این دو گروه و رهبرانشان 
را در آستانه انتخابات مجلس به یکدیگر 
نزدیکتر کنــد. چندی پیــش قالیباف از 
مذاکــره با ســعید جلیلی خبــر داده بود. 
قالیبــاف گفت: »من با آقــای جلیلی در 
جبهه، پشــت یک خاکریز جنگیدیم، در 

حال حاضر کنار یکدیگر کار می کنیم.«
او دربــاره اختلافاتــش بــا جلیلی گفت: 
»جلســاتی درباره برخی موارد داشتیم که 

می توان گفت شــاید بیش از ســه ساعت 
طول کشید؛ قرار اســت جلسه دیگری را 
با یکدیگر داشته باشــیم، شما باید درباره 
ائتلاف و وحدت به جهت حل ناکارآمدی ها 
سخن بگویید. در قسمت هایی ممکن است 
باشد، در حوزه  اختلاف سلیقه وجود داشته 
نوع نگاهمان در سیاست ورزی، در روش ها 
و ابزار هــا باشــد و از این گونه موضوعات 

وجود داشته باشد، اما اینها مهم نیست.«
در واقع قالیباف مذاکرات سیاسی با جلیلی 
را تائید کرده اســت، مذاکراتی که روشن 
است در راســتای وحدت اصولگرایان قرار 
ندارد. مشــخص نیست محتوای مذاکرات 
جلیلــی و قالیبــاف چه بوده اســت و آیا 

نتیجه ای در برداشته یا خیر. 
بــه تازگی جواد آرینمنــش فعال اصولگرا 
و نماینده مشــهد در مجلس هشتم درباره 
میزان قدرت فهرســت جبهه پایداری در 
مشــهد با سرلیستی جلیلی برای در حاشیه 
قرار دادن سایر فهرســت های انتخاباتی، 
گفتــه بود: »ما یک تجربه ناموفق ســال 
96 در مشــهد داشــتیم، بین اصولگرایان 
برای انتخابات شــورای شهر پنجم شکاف 
افتاد و چند فهرســت از این اردوگاه بیرون 
آمد، این اتفاق به نفــع جریان اصلاحات 
شــد و تمامی کرسی های شورای شهر را 
در اختیار گرفت. اگر پایــداری با تمامیت 
خواهی بخواهد تمام ســلایق اصولگرایی 
را حذف کند، لیست های موازی اصولگرا 
بیــرون می آید و در ایــن صورت احتمال 
تکرار نتیجه انتخابات شوراها در انتخابات 

مجلس زیاد می شود.«
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معاون سرمایه گذاری و امورپارلمانی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی:

۴۰هزار میلیارد ریال تسیهلات به تاسیسات 
گردشگری کشور پرداخت شده است

 معاون ســرمایه گذاری و امور پارلمانی وزارت میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع 
دســتی گفت: در یک سال گذشــته 40 هزار میلیارد ریال تســهیلات کم بهره به 

تاسیسات گردشگری کشور پرداخت شده است.
به گزارش صبح امروز، حســین اربابی در همایش ســرمایه گذاری گردشگری شرق 
کشــور که در هتل پارس مشــهد برگزارشــد، با بیان این مطلب افزود: این میزان 
تســهیلات از محل منابع بانکی و اعتبارات صنذوق توسعه ملی به متقاضیان واگذار 

شده است.
او با بیان این که مدت زمان صدور موافقت اصولی از 16 ماه به یک ماه در کشــور 
کاهش پیدا کرده اســت، افزود: در برخی استانها از جمله خراسان رضوی این زمان 
تا48 ساعت نیز کاهش یافته است.وی در ادامه گفت:بر اساس مصوبه هیات وزیران 
واردات تجهیزات غیر ســاخت داخل برای تاسیسات گردشگری اژ معافیت گمرکی 
برخوردار شــده است و این امر در راســتای حمایت از توسعه گردشگری رقم خورده 
اســت.اربابی با بیان اینکه کشور به پنج منطقه تقسیم و برگزاری این همایش دراین  
پنج منطقه کشــور در دستور کار قرار گرفته اســت، افزود:ارائه فرصت های سرمایه 
گذاری علاوه بر حوزه گردشــگری در همه حوزه های صنایع دســتی، بومگردی و 
میراث فرهنگی لحاظ شده است.رئیس شورای سیاست گذاری همایش های سرمایه 
گذاری گردشــگری کشــور افزود:هم اکنون 2400 پروژه تاسیســات گردشگری با 
متوسط پیشرفت فیزیکی 50 درصد با 200 هزار میلیارد تومان حجم سرمایه گذاری 
در کشــور در حال اجراست.در پایان این همایش تمبر یادبود همایش سرمایه گذاری 
گردشگری منطقه شرق کشور و نیز آلبوم فرصت های سرمایه گذاری گردشگری 6 
اســتان کشور شامل استان های خراسان رضوی ، خراسان شمالی ، خراسان جنوبی، 

سمنان، کرمان و سیستان و بلوچستان رونمایی شد.
گفتنی است: در این همایش نمایندگان مجلس شورای اسلامی، اعضای فراکسیون 
گردشــگری مجلس شورای اسلامی، اســتانداران 6 استان شرق کشــور، معاونان 
استانداران و مدیران کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان ها شرق 

کشور حضور داشنتد.
 

وزیر میراث فرهنگی و گردشگری در همایش سرمایه گذاری گردشگری شرق کشور رونمایی کرد:

آلبوم 240 فرصت سرمایه گذاری با حجم  3300 میلیارد تومان 
وزیــر میــراث فرهنگی، 
صنایع  و  گردشــگری 
دستی گفت: 240 پروژه 
پیش  با  گذاری  سرمایه 
بینی نیاز به 3300 میلیارد 
تومان ســرمایه گــذاری با 
هزار   25 ایجــاد  قابلیــت 
شغل در اســتانهای شرقی 
کشــور شناسایی و در قالب 
آلبــوم به ســرمایه گذاران 
معرفی شد.به گزارش صبح 
امروزعلی اصغر مونســان درهمایش ســرمایه 
گذاری گردشگری منطقه شــرق کشور که در 
هتل پارش مشهد برگزار شد، با بیان این مطلب 
افزود: از ابتدای امســال تا کنون چهار میلیون و 
900 هزار گردشگر خارجی وارد کشور شده اند که 
نسبت به پارسال که در مجموع 7 میلیون  و 800 
هزار گردشگر خارجی را در کشور میزبانی کردیم، 
امسال رشد قابل ملاحضه ای را خواهیم داشت 
که نشان از امنیت ایران دارد.او ادامه داد: با وجود 
اینکه همه مولفه های تهدید کننده  گردشگری را 
داریم و با  موضوع تنش های ناشی از تحریم ها 
را مواجه هستیم اما شاهدروند رو به رشد صنعت 
گردشگری و ورود گردشگران به کشور هستیم 
.مونسان گفت: خوشبختانه در حوزه گردشگری 
داخلی نیز رشــد قابل ملاحضه ای را شاهدیم 
ضمن اینکه تنوع در حوزه های جذب گردشگر 

اخیرا رشد خوبی را داشته است .
پیگیری تحقق توزیع گردشگری در کشور

وی گفت: تحقق توزیع گردشــگری در سراسر 
کشور از اقداماتی است که به جد پیگیر هستیم 
و خوشــبختانه تا کنون به میزان خوبی محقق 

شده است.
او تاکیــد کرد: هر گردشــگر خارجی به عنوان 
نماینده ای برای معرفی ایران محسوب می شود 
و صنعت گردشگری می تواند چهره واقعی ایران 

را به جهانیان معرفی کند.

رشد بوم گردی ها از 400 به 1800 
مونسان در بخش دیگری با اشاره به رشد اقامتگاه 
های بومگــردی از 400 به 1800 واحد در دولت 
یازدهم تا کنون، گفت: مسیرگدرشگری به عنوان 
مسیر راحت و پردرآمدی برای کشورها در عرصه 
جهانی مطرح است و اگر چه این صنعت در رتبه 
ســوم اقتصاد دنیا قرار دارد،رشد روز افزون آن به 
زودی آن را به رتبــه اول اقتصاد جهان ارتقا می 
دهد.وزیر میراث فرهنگی ،گردشــگری و صنایع 
دســتی گفت: صنعت گردشگری چالشهای سایر 
صنایع که کاهش نیروی انســانی با رشد فناوری 
ها است را ندارد و همچنان یکی از صنایع اشتغالزا 
با اشتغال پایدار در دنیا محسوب می شود.او ادامه 
داد:سرعت اشتغال بالا با نرخ سرمایه گذاری پایین، 
فراگیری و نرخ مشارکت بالای صنعت گردشگری 
در رشد اقتصادی،توزیع عادلانه ثروت و درآمد در 
جامعه،جلوگیری از مهارجرت از روســتا به شهر و 
کمک به مهاجرت معکــوس و دربر گیری ابعاد 
مثبت فرهنگی و اجتماعی از ویژگی های صنعت 
گردشگری محسوب می شــود.او اظهار کرد: به 
زودی برند ملی گردشــگری کشور رونمایی می 
شــود و سند توسعه گردشگری کشور نیز با توجه 
به اینکه هم اکنون در حال رســیدگی در هیات 
دولت است طی هفته های آینده در هیات دولت 
مورد بررسی و تصویب قرار می گیرد.او با اشاره به 
اجرای دو هزار و 451 پروژه گردشگری در کشور 
، افزود: روز گذشــته 500 میلیارد تومان اعتیار از 
صندوق توســعه ملی در جهت حمایت از پروژه 
های گردشگری برای واگذاری تسهیلات با نرخ 
14 درصد ابلاغ شده است.مونسان گفت: در شرق 
کشور 240 پروژه سرمایه گذاری با پیش بینی نیاز 
به 3300 میلیارد تومان سرمایه گذاری با قابلیت 
ایجاد 25 هزار شــغل در استانهای شرقی کشور 

شناسایی و به سرمایه گذاران معرفی می شود.
قوانین دست و پا گیر مانع توسعه 

گردشگری   
در ادامه  اســتاندار خراسان رضوی با بیان اینکه 

:قوانین دســت و پاگیرمهمترین مانع توســعه 
گردشــگری خراسان رضوی اســت  گفت:  در 
حوزه اقامتی ظرفیت مناسبی در مشهد داریم وبه 
دلیل وجود بارگاه منور رضوی، این شــهر دارای 
زائران و گردشگران بسیاری است و میزبان افراد 
مختلف از سایر استان ها و کشورها هستیم، بارگاه 
امام هشتم )ع( بزرگترین امتیاز ما در گردشگری 
بوده و زائران بســیاری را به خود جذب می کند. 
علیرضا رزم حســینی اظهار کرد: شهدای نامدار 
فرصت بسیار خوبی برای ادیبان نسل جدید ایجاد 
کردند، همچنین فضاهای گردشگری و تفریحی 
موجود در خراســان رضوی از دیگر امتیازهای 
این استان است، شرایط خوبی در زمینه سرمایه 
گذاری فراهم شده و امید است با همت نمایندگان 
مجلس قوانین دست و پاگیر اداری موجود از بین 

برود و رتبه استان در سرمایه گذاری ارتقاء یابد. 
تعامل خوب فراکسیون گردشگری با وزارت 

گردشگری
در ادامه ســید حمایت میرزاده رئیس فراکسیون 
گردشــگری مجلس شورای اسلامی نیز در این 
همایش اظهار داشت: در نخستین سفر فراکسیون 
گردشــگری تعاملات مطلوبی صورت پذیرفت. 
وی خاطرنشــان کرد: اقدامات مطلوبی توسط 
اداره کل گردشــگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی صورت پذیرفته و ایــن ارگان از ابتدای 
فعالیت خود بســیار پرکار بوده است، امید است 

این فعالیت از ســوی آنها استمرار داشته باشد و 
شاهد پیشرفت های روزافزون آنها باشیم. رئیس 
فراکسیون گردشگری مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: مجلس بایــد در برخی از حوزه ها 
بازخواستی داشــته باشــد و به مطالعات مردم 
رسیدگی کند،گردشگری می تواند جایگزینی برای 
نفت باشــد، مجلس وظیفه قانون گذاری را دارد، 
هیچ قانونی در حال حاضر مشــکل ساز نشده و 
نباید لغو شــود، بلکه باید تغییراتی در آنها ایجاد 

شود. 
 ارائه 130 فرصت سرمایه گذاری با حجم 
1600 میلیارد تومان در خراسان رضوی 

هم چنین مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی خراســان رضوی گفت: 130 
فرصت ســرمایه گذاری با حجم 1600 میلیارد 
تومان در اســتان شناسایی شده است.ابوالفضل 
مکرمی فر درهمایش سرمایه گذاری گردشگری 
شــرق کشــور که در هتل پارس مشهد برگزار 
شــد، با بیان این که آلبوم سرمایه گذاری برای 
120 منطقه از استان خراسان رضوی ارائه شده 
است، افزود: در این فرصت سرمایه گذاری سهم 
ســرمایه گذاری دولت نیز به میزان 35 میلیارد 
تومان در حوزه  تامین زیرساخت پیش بینی شده 
است.او یادآورشــد: در20 شهرستان استان زیر 
ساخت های سرمایه گذاری گردشگری فراهم 
اســت و تنها در 8 شهرستان به نسبت نیازمند 

تامین برخی زیرساخت هاست.مکرمی فر با اشاره 
به اینکه این پروژه ها 19 هزار و 480 نفر اشتغال 
ایجاد می کنند، ادامه داد: حساسیت ریسک تک 
تک این پروژه ها  بررسی و تعریف شده و تضمین 
سود در کلیه این شمار به سرمایه گذاران ارائه می 
شود.او گفت: سرمایه گذاری در این فرصت ها 
موجب اشــتغال پایدار در روستاها، جلوگیری از 
مهاجرت به شهرها و تحقق مهاجرت معکوس،و 
فرصت سرمایه گذاری با کمترین میزان معادل 
50 میلیون تومان را برای افراد فراهم می کند.

اوبــا بیان این که صــدور موافقت اصولی برای 
ســرمایه گذاران در طرح هایی که ســند زمین 
اشکالی نداشته باشد، در مدت کوتاه 48 ساعت 
صادر می شود، گفت: در حال حاضر 268 پروژه 
تاسیسات گردشگری با سرمایه گذاری 7 هزار و 
700 میلیارد تومان سرمایه گذاری و با پیشرفت 
میانگین 50 درصد در اســتان در حال ســاخت 
است که با فراهم کردن فرصت اشتغال برای 11 
هزار و 798 نفر تا ســال 1402 به بهره برداری 
می رسد.همایش ســرمایه گذاری گردشگری 
منطقه شرق کشــور با حضور میهمانان داخلی 
و خارجــی و برگزاری پنل تخصصی و با افتتاح 
ســالن مذاکرات ویژه سرمایه گذاران در مشهد 
برگزار شــد.در پایان ایــن همایش تمبر یادبود 
همایش سرمایه گذاری گردشگری منطقه شرق 
کشــور و نیز آلبوم فرصت های سرمایه گذاری 
گردشــگری و تالار مذاکرات سرمایه گذاران و 
پنل تخصصی سرمایه گذاری در6 استان کشور 
شامل استان های خراســان رضوی ، خراسان 
شــمالی ، خراسان جنوبی، ســمنان، کرمان و 
سیستان و بلوچستان رونمایی شد.گفتنی است: 
در ایــن همایش نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی، اعضای فراکسیون گردشگری مجلس 
شورای اســلامی، اســتانداران 6 استان شرق 
کشور، معاونان استانداران و مدیران کل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان ها 

شرق کشور حضور داشنتد.

خبر

مشهد- تهران: روزانه
شنبه ها:  ساعت: 1500 و 2210

يكشنبه ها:  ساعت:  1830
دوشنبه ها:   ساعت1230 و 2210 

سه شنبه ها: ساعت2100
چهارشنبه ها:  ساعت: 0 183 و 2145
پنج شنبه ها:  ساعت: 0945 و 2210 

جمعه ها: ساعت: 1350 و 2210  

مشهد- زاهدان:  همه روزه ساعت: 1130
مشهد- يزد: روزانه 

)شنبه و دوشنبه و پنج شنبه و جمعه ساعت: 1715 و سه 
شنبه و چهارشنبه ها ساعت:   2015  يكشنبه  ساعت: 1945(

مشهد- نوشهر: يكشنبه ها و چهار شنبه ها  ساعت: 1430 
جمعه ها ساعت:  0945 

مشهد- اهواز: شنبه ساعت: 1225 و دوشنبه و 
پنجشنبه هاساعت: 1125

مشهد- شيراز: يكشنبه ساعت: 1830 و سه شنبه ها  ساعت:  
2145 پنجشنبه ها ساعت:  1745    

مشهد- ايلام:  يكشنبه و چهارشنبه ها  ساعت: 0845  
مشهد - آبادان:  يك شنبه ها ساعت: 1930   چهارشنبه ها  

ساعت: 1510 
مشهد  - ساري:  چهارشنبه ها  ساعت:  1710

هواپیمایی آسمان مشهد - اردبيل :  پنج شنبه ها  ساعت: 1255 

w w w . I A A . i r
0 5 1 3 3 4 0 0 1 8 1

IRAN
A S E M A N

AIRLINES

ی
سو

مو
نه 

حا
ری

گار
برن

خ



4
شنبه20  مهر ماه 1398/   سال سوم  /   شماره 555

Vol.3.No.555  /  Oct.12.2019

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com ژه

 وی
ط

خ

فرمانده انتظامی خراســان رضوی گفت: 100 کیلوگرم ماده مخدر صنعتی 
از نوع شیشــه از یک کامیون در شهرســتان کاشــمر کشف و ضبط شد. 
ســردار محمدکاظم تقوی افزود: همزمان با اجرای طرح کنترل محورهای 
مواصلاتی توسط مأموران پلیس مبارزه با موادمخدر شهرستان کاشمر، در 
یکی از محورهای مواصلاتی این شهرســتان، یک مورد واژگونی کامیون 
حامل بار سبوس به مرکز فوریت های پلیسی 110 اعلام شد که  مأموران 
پلیس مبارزه با مواد مخدر و گشت انتظامی بخش کوهسرخ به محل اعزام 

شــدند.وی ادامه داد: مأموران پس از بررسی صحنه واژگونی این کامیون 
و مشــاهده تناقض در سخنان راننده کامیون و سرنشینان یک دستگاه پژو 
پارس که مدعی بودند صاحب بار هســتند با هماهنگی قضائی این افراد را 
برای بررســی های دقیق تر به مقر انتظامی انتقال دادند.فرمانده انتظامی 
خراســان رضوی گفت: مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر پس از بازرسی 
دقیق کامیون و بار آن موفق شدند 100 کیلوگرم  شیشه که به طرز بسیار 

ماهرانه ای در داخل بار کامیون جاسازی شده بود را کشف کنند.

کشف ۱۰۰کیلو گرم 
شیشه در کاشمر

برگزاری رویداد ریحانه با هدف 
توان افزایی کسب و کار در حوزه خانواده

ساناز بهروز
ــوان افزایــی  ــه ت ــداد ریحان ــه گفــت: هــدف روی ــداد علمــی ریحان دبیرعلمــی روی
کســب و کارهایــی اســت کــه در حــوزه خانــواده بــه صــورت تخصصــی در حــوزه 

مــد و لبــاس و صنایــع دســتی  مشــغول بــه فعالیــت هســتند.
علیرضــا جاویــد عربشــاهی در گفتگــو بــا خبرنــگار صبــح امــروز افــزود: فراخــوان  
ــن  ــه از ای ــتیم ک ــی داش ــت نام ــا ثب ــل انجــام شــد 280ت ــاه قب ــدودا دو م ــا ح م
بیــن 16تیــم  بــه عنــوان مصــرف برتــر شناســایی کردیــم کــه در ایــن ســه روز 

اینجــا هســتند.
وی ادامــه داد:امیدواریــم کــه در ایــن ســه روز  از طریــق منتورهایــی کــه در ایــن 

رویــداد داریــم بتوانیــم ســطح کیفــی ایــن کســب و کارهــا را افزایــش دهیــم 
وی ادامــه داد: ریحانــه بــه نــام  گل اســت و یــک روایتــی بــه نــام امیرالمومنیــن 
علیــه الســلام  تحــت عنــوان خانــم هــا مثــل گل هســتند نــه بــه عنــوان جنگجــو 

مطــرح شــده اســت.
وی تشــریح کــرد: کســب و کارهایــی بایــد بــرای بانــوان انجــام شــود  کــه  مبتنــی 
بــر اســتعدادها و توانمنــدی هــا و روحیــه آنهــا  باشــد کــه مــا ســعی می کنیــم  در 

ایــن رویــداد ایــن کســب و کار هــا را توســعه دهیــم.
وی ادامــه داد:  روال مســابقه و رقابــت بــه ایــن صــورت اســت کــه  مــا بــه ســه 
تــا از تیــم هــای برگزیــده مبالغــی را بــه صــورت اعتبــاری بــرای تجــاری ســازی 

و توســعه کســب و کار  خواهیــم داد. 
وی خاطــر نشــان کرد:هــر 16تیــم توانســتند در یــک فرصــت فشــرده از محضــر 
اســاتید اســتفاده کنند.کــه هــر کــدام از ایــن اســاتید اگــر می خواســتند بــه صــورت 
انفــرادی در کارگاه هــای مــا شــرکت کننــد شــاید فرصــت زمانــی  ایــن را نداشــتند 
کــه همزمــان  بتواننــد از ایــن جمــع اســاتید اســتفاده کننــد و بحــث هــای هزینــه 
ــاوری   ــم و فن ــای عل ــی در ه ــای تخصص ــر در  کارگاه ه ــود دارد اگ ــه وج ای ک
ــد  ــه بتوانی ــد ک ــادی را  پرداخــت کنی ــغ زی ــد مبال ــه بای ــد ک ــه باشــید می بینی رفت

ســاعتی از حضــور ایــن  اســاتید اســتفاده کنیــد 
وی ادامــه داد:خوشــبختانه مــا بــا حمایــت هایــی کــه در ایــن رویــداد  شــده  اســت 
ــی ریاســت جمهــوری  از طــرف دانشــگاه فردوســی  مشــهد،معاونت علمــی و فن
و معاونــت  علمــی آســتان قــدس و ســایر حامیانــی کــه در پوســتر رویــداد هــم 
ــدا  ــرای اه ــه ب ــرد ک ــم ک ــوت خواهی ــان را دع ــم حامی ــه ه ــتند  در اختتامی هس

جوایــز  تشــریف داشــته باشــند.
ــه  ــا و هزین ــرکت در کارگاه ه ــه ش ــه هزین ــم ک ــعی کردی ــا س ــه داد:م وی ادام
اســکان  مهمانــان  عزیــزی کــه از سراســر کشــور تشــریف آوردنــد رایــگان باشــد.
وی خاطرنشــان کــرد: انشــالله کــه بتوانیــم ایــن 54ســاعت در کنارشــان  خاطــره 
خوبــی داشــته باشــیم و بتوانیــم قدمــی هرچنــد انــدک در جهــت توســعه و ارتقــای  

محصــولات فرهنگــی برداریــم.

انتقال دفتر جمعیت خدمتگزاران زائران 
پیاده امام رضا )ع( به فروشگاه اتکا  

   از شــنبه 20 مهــر مــاه 98  ســتاد مرکــزی جمعیــت خدمتگــزار ان زائــران پیــاده 
امــام رضــا )ع(  بــه محــل ســابق فروشــگاه بــزرگ اتــکا واقــع در خیابــان بهــار 
نرســیده بــه میــدان شــریعتی نبــش دکتــر بهشــتی انتقــال و کلیــه واحــد هــای 22 
گانــه ایــن ســتاد در انجــا مســتقر میشــوند .  ســخنگوی جمعیــت خدمتگزارزائــران 
ــتانداری  ــای اس ــا پیگیریه ــت: ب ــب گف ــن مطل ــلام ای ــا اع ــا)ع(  ب ــاده امام رض پی
محتــرم خراســان رضــوی و مســاعدت ویــژه مدیــر عامــل محتــرم ســازمان اتــکا 
کشــور ایــن محــل بمــدت یــک مــاه در اختیــار ســتاد زائــران پیــاده خواهــد بــود.
حســین رضائــی افــزود: و بــه منظــور تســهیل در خدمــت رســانی بــه زائــران پیــاده 
ــردم  ــارکت  م ــاده ای و  مش ــی ج ــتگاههای صلوات ــا و  ایس ــران کاروانه و مدی
ــا  ــح ت ــن مــکان از ســاعت 8 صب ــاده ای ــن پی ــه زائری ــر ب در خدمــت رســانی بهت
ــد  ــر خواه ــزان زائ ــز و عزی ــن عزی ــخگو  مراجعی ــاز و پاس ــره ب ــاعت 22 یکس  س

بود .

در گفت و گوی اختصاصی صبح امروز با رییس پلیس راهور ناجا مطرح شد:

افتتاح بخش مانیتورینگ در راهور مشهد
در آخرین روز از هفته ناجا دفترتحریریه 
صبح امروز که به عنوان ستاد خبری 
این ارگان در مشــهد معرفی شــده 
میزبــان رییس پلیس راهور اســتان 
خراسان رضوی شد.رییس پلیس راهور 
استان خراسان رضوی گفت:  طرح های 
متعدد گره گشــای ترافیکــی و کاهنده 
تصادفات جرحی و فوتی در دســتور کار 
پلیس راهور قرار دارد.به گزارش روزنامه 
صبح امروز ســرهنگ حمیدرضا دهنوی 
افزود: شهر مشهد زیرساخت مناسبی برای اجرای اقدامات 
ترافیکی داشــته و در این حوزه ریل گذاری خوبی صورت 
گرفته است.وی تصریح کرد: تمام البسه پلیس های برون 
شهری این استان مجهز به دوربین کنترلی شده و این اقدام 
را بسیار موثر در نظارت بر رفتار پلیس و کاهش رفتارهای 

نامناسب توسط مردم با پلیس بر شمرد.
اصلاح پوشش گیاهی بزرگراه بابانظر در راستای 

کاهش تصادفات فوتی
سرهنگ دهنوی در خصوص طرح کاهش تصادفات فوتی 
عابران پیاده در متطقه بحرانی بزرگراه بابانظر توضیح داد: 
مهم تریــن نقطه حادثه خیز این بزرگراه در مقابل بازار ملل 
بوده که با توجه به پوشش گیاهی که در میانه بزرگراه وجود 
داشته پناهگاه خوبی برای معتادین متجاهر به حساب آمده 
و به علت نبود دید مناسب بیشترین تصادفات عابران پیاده 

درقسمت عرضی این بزرگراه به وقوع می پیوندد.
کوتاه کردن پوشش گیاهی

وی ادامه داد: با هماهنگی های انجام شــده با شــهرداری و 
مقاومت حوزه فضای سبز برای خالی کردن این منطقه بحرانی 
از پوشش گیاهی فعلا تصمیم بر کوتاه کردن بوته های گیاهی 
شده تا فضای دید بیشتری نسبت به قبل پیدا کرده و نیز در این 
قسمت نرده های فلزی نیز نصب شده و امید است به زودی این 
طرح در تمام طول بزرگراه اجرایی شود.سرهنگ دهنوی خبر 
داد: به زودی به محض این که توسط راننده ای تخلفی صورت 
بگیرد؛ راننده پیامکی مبنی بر نوع تخلف و میزان جریمه آگاهی 
پیدا کرده که به نظر می رسد این طرح در کاهش تخلفات بسیار 
موثر واقع شود چرا که افراد به این موضوع واقف می شوند که 

تخلفات کوچک ان ها نیز رصد شده و اعمال قانون می شود.

نصب دوربین در بزرگراه نماز
رییس پلیس راهور اســتان خراسان رضوی بزرگراه نماز 
را نقطــه کور راهور اعلام کرد و گفت: با توجه به این که 
در ایــن بزرگراه دوربین کنترل ســرعت و ثبت تخلفات 
وجود ندارد این بزرگراه به مکان مناسبی برای رفتارهای 
غیرقانونی در رانندگی مبدل شده که به زودی در سرتاسر 
این بزرگراه دوربین نصب شده و برای رانندگان متخلف 

اعمال قانون می شود.
وی با اشاره به شعار هفته ناجا مبنی بر پلیس هوشمند،امین 
مردم تبیین کرد: با توجه به زیرساخت های ترافیکی که در 
شهر مشهد وجود دارد؛ پلیس راهنمایی رانندگی پیشتاز در 

حوزه های نرم افزاری و سخت افزاری است.
سرهنگ دهنوی اذعان کرد: طبق بند3قانون شهرداری ها 
بایســتی در نصب تجهیزات الکترونیکی با پلیس راهور 
تعامل لازمه را داشته و برای این پلیس این تجهیزات را 

در سطح شهر نصب کند.

راه اندازی مرکز مانیتورینگ در ساختمان راهنمایی 
رانندگی

وی خبــر داد: یکی از اقداماتی که پس از ریاســت من 
در ایــن حوزه در دســتور کار قرار گرفتــه ایجاد بخش 
مانیتورینگ در ســاختمان این اداره جانمایی شده که تا 
نیمــه ماه آینده این مرکز افتتاح شــده و فعالیت خود را 

آغاز می کند.
رییس پلیس راهور اســتان خراسان رضوی بیان کرد: با 
راه اندازی بخش مانیتورینگ کلیه تخلفاتی که در سطح 
شهر توسط دوربین ها ثبت می شود به راننده پیامک ارسال 

می شود که اقدامی بسیار بازدارنده است.
وی توضیح داد: تخلفاتی که در بخش مانیتورینگ توسط 
دوربین ها ثبت شده از طریق پلیس راهور استان به مرکز 
فاوا راهور ناجا ارسال شده و پس از آن راهور استان با در 
دست داشتن سیستم اطلاعاتی پیامکی به راننده ارسال 

می شود.

پیگیری برنامه کاهش تصادفات از طریق 
استانداری

سرهنگ دهنوی گفت: برای کاهش تصادفات در سطح 
اســتان برنامه5ســاله ای در نظر گرفته شــده که طبق 
دستور کار این برنامه هر سال بایستی 10 درصد کاهش 

تصادفات را در سطح استان شاهد باشیم.
وی تصریــح کرد«: برای اجرای این برنامه و سیاســت 
کاهش 10 درصدی ما تمام سازمان ها مانند دانشگاه علوم 
پزشکی، اداره راه در بحث جاده ها و نیز شهرداری ها باید 
با راهور در تعامل بوده و به ما در اجرای این برنامه کمک 

کنند و برای تمام سازمان ها وظایفی تعریف شده است.
راه اندازی سامانه1۲0

ســرهنگ دهنوی در پایان بیان کرد: به دنبال راه اندازی 
سامانه 120 بوده تا مردم در هنگام مشکلات ترافیکی و 
وقوع تصادفات با این سامانه تماس گرفته و کارشناسان 

زبده راهور پاسخ گوی سوالات مردم هستند.

حجت الاســلام و المسلمین »صفدری« رئیس اداره اطلاعات استان پس از تبریک هفته ناجا 
نتیجه رشــادت ها وتلاش های مرزبانان را امنیت حاکم بــر جامعه خواند و افزود: ما به 

وضوح تلاش های مرزبانان را ادراک می کنیم و از شما کمال قدردانی را داریم. بخش 
وسیعی از امنیت مرهون تلاش های مرزبانان است. 

وی با اشــاره به وســعت مرز استان خراســان رضوی گفت: مرزهای استان خراسان 
رضــوی علاوه بر تفاوتی که در حوزه جغرافیایــی دارد در خصوص نوع تهدیدات نیز 

متفاوت اســت و با این وجود بازهم به فضل الهی و تدابیر ســردار مرزها ایمنی و پاک 
هستند.

فرمانده مرزبانی استان نیز در این دیدار بیان داشت: یکی از نهادهایی که بیشترین کمک را در 
بخش مأمورتی به ما کرده اند مجموعه اداره اطلاعات بوده است که ارتباط بسیار خوبی با مرزبانی 

داشته و از شما کمال تشکر و قدردانی را دارم.
سردار جان نثار در این دیدار برخی از نیازمندیها و مشکلات موجود در مرز را که بایستی از طریق 

مسئولین استانی و کشوری پیگیری و رفع شود را نیز بیان نمود.

3نوه شــهید سرهنگ حســین براتي گلخندان همزمان با هفته نیروي انتظامي براي پدرشان 
جشن تولد گرفتند.

به گزارش صبح امروز حســین ، یارمین و حســین 3 نوه شهید سرافراز ، پلیس راهور 
نیروی انتظامی در هفته بزرگداشت ناجا براي پدربزرگ خود جشن تولد گرفتند.

آنهــا اگر چه پدربزرگ را تنها در قاب عکســی دیده اند اما مهر و علاقه عجیبی به او 
دارند و هر گاه به خانه پدربزرگ مي آیند عکســش را می بوســند و در حسرت دست 

نوازشش ناز کودکانه مي کنند.
نظم و امنیت این کشــور اســلامی به برکت خون شــهدای عزیزی امده که با قامت پر 

صلابت خود قد برافراشــتند و خون پاکشــان را در مسیر سربلندي و اعتلای نظام اسلامی و 
پاسداری از حریم ولایت و امنیت نثار مردم و انقلاب و کشور ایران عزیزمان کردند.

درود به روح تمامی شــهدای این مرز و بوم و شــهید حســین براتی گلخندان که در لباس سفید 
راهور ، 28 دی ماه 1371 در منطقه عملیاتي سیســتان و بلوچســتان به شهادت رسید و به اوج 

آسمان ها پرکشید.

جشن تولد برای شهید حسین براتي گلخندان در هفته نیروي انتظامي رشادت های مرزبانان پدیدآورنده امنیت  

خبر

مفقودی )اصلاحیه(
کارت مشــخصات خودرو ســواری ســایپا 131SE مدل 1397 به شــماره پلاک 851 ص 82 ایران 32  شماره موتور 
M13/6044622 و شماره شاسی NAS411100J3414814  به نام ایمان علائی احمدی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط میباشد.
مفقودی

سه برگ سند موتور سیکلت پرواز مدل 1392 به شماره پلاک 769 – 62482 شماره موتور 0196N2N201245 و شماره 
شناسایی N2N**200M9211332 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

مفقودی
سند و برگ سبز خودرو سواری پراید 131SL مدل 1390 به شماره پلاک 228 ن 28 ایران 36  شماره موتور 3978188 و 

شماره شاسی S1412290730343  مربوط به امید عباسی فهندری مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ سبز خودرو سواری پژو مدل 1395 به شماره پلاک 693 ص 97 ایران 32  شماره موتور 124K0836489 و شماره 
شاسی NAAN01CE6CE6GH868687  به نام مهدی صادقی نصرآبادی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

************************************************
511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تایباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی.
برابر رای شــماره 139860306015003987 الی 13986030601003989ـ 1398/6/3 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سندر سمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تایباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضیان 1ـ خانم نصرت خســروی خضری به شناســنامه شماره 549 کد ملی 0749071559 صادره تایباد فرزندمحمد علی در 
دودانگ مشــاع از ششــدانگ یک باب منزل به مساحت 656/59 متر مربع پلاک  169 اصلی واقع در خراسان رضوی بخش 14 
مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل قسمتی از مالکیت میر محمود مصلح استادی و قسمتی از پلاک 2ـ خانم زینب اسلام زاده 
بولایت پدرش احمد به شناسنامه شماره7460008192 کد ملی 7460008192  فرزند احمد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک 
باب منزل به مساحت 656/59 متر مربع پلاک 169 اصلی واقع در خراسان رضوی بخش 14 مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل 
قسمتی از مالکیت میر محمود مصلح استادی و قسمتی از پلاک 3ـ خانم فاطمه اسلام زاده به ولایت پدرش احمد به شناسنامه 
شماره 7460022780 کد ملی 7460022780 صادره تایباد فرزند احمد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب منزل به مساحت 
656/59 متر مربع پلاک 169 اصلی واقع در خراسان رضوی بخش 14 مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل قسمتی از مالکیت 
میر محمود مصلح استادی و قسمتی از پلاک تایید محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/07/03 . تاریخ انتشار نوبت دوم1398/7/20
رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد ـ غلامرضا آقازاده

************************************************
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تایباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رســمی. برابر رای شماره 139860306015004207-1398/6/13 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تایباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی زینب مولائی فیض آبادی به شناسنامه شماره 580 کد ملی0748539573 صادره تایباد فرزند رحمت اله  در 
ششدانگ یکباب منزل  به مساحت 203  متر مربع پلاک شماره 681 فرعی از 250  اصلی واقع در خراسان رضوی 
بخش 14 مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل قسمتی از مالکیت اسمعیل رسولی فریمانی  و قسمتی از پلاک محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/3 .  تاریخ انتشار نوبت دوم98/7/20.
غلامرضا آقا زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

************************************************
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تایباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رســمی. برابر رای شماره 139660306015004733-1396/8/22 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تایباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
آقای جلیل علی میرزائی  به شناســنامه شــماره 77 کد ملی 0749348313 صادره تایباد فرزند غلام حســن  در 
ششــدانگ یکباب منزل  و مغازه  به مساحت97/85  متر مربع پلاک شــماره 2466 فرعی از 251  اصلی واقع در 
خراسان رضوی بخش 14 مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل قسمتی از مالکیت مشاعی خود  متقاضی ) جلیل 
علی میرزائی (  و قســمتی از پلاک محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/3 .  تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 98/7/20.
غلامرضا آقا زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

*********************************************
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تایباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد 
ســند رسمی. برابر رای شماره 139660306015004732-1396/8/22 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تایباد تصرفات مالکانه 
بلامعارض آقای الیاس علی میرزائی  به شناسنامه شماره 681 کد ملی0749410523 صادره تایباد فرزند جلیل  
در ششــدانگ یک باب منزل  به مســاحت 200/85 متر مربع پلاک شــماره 2466 فرعی از 251  اصلی واقع 
در خراســان رضوی بخش 14 مشــهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل  قسمتی از مالکیت جلیل علی میرزایی و 
قسمتی از پلاک محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد. تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/3 .  

تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/20.
غلامرضا آقا زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

********************************************
511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  فریمان
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی. 
برابر رای شــماره 139860306022000615 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مریم کهتر پور 
فریمان فرزند علی به شــماره شناسنامه 226 صادره از فریمان در یکباب ساختمان به مساحت 201/15 متر مربع پلاک 
2916  فرعی از276 اصلی واقع در بخش 13 از محل مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده است.. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 

صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول:98/7/6

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/20
محمدرضا رجایی مقدم ـ رئیس ثبت اسناد و املاک فریمان
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کار مشترکی از اداره اطلاع رسانی پلیس استان خراسان رضوی و صبح امروز
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انتخابات نخستین انجمن 
هنرهای تجسمی خراسان 

رضوی برگزار شد

انتخابات اعضای هیات مدیره نخستین انجمن هنرهای تجسمی خراسان 
رضوی با رای گیری از افراد واجد شــرایط در قالب دومین مجمع عمومی 
هنرمندان تجسمی در مجتمع فرهنگی – هنری امام رضا )ع( مشهد برگزار 
شد.مســعود رستگار در رشته نقاشی، مهدی اشــراقی در رشته گرافیک، 
حسین قائمی در رشته خوشنویسی، مهدی زابل عباسی در رشته عکاسی، 
مریــم میر صدرایی در رشــته نگارگری، لاله خرازیان در رشــته تصویر 
ســازی، امین قوی اندام در رشته مجسمه سازی، حسن فقیه شجاعی در 

رشــته سفالگری، طاهر واحدیان در رشته هنرهای جدید و قدیر بقایی در 
رشته کاریکاتور به عنوان اعضای هیات مدیره نخستین انجمن هنرهای 
تجسمی خراسان رضوی انتخاب و حســین ماموریان و اسماعیل رزاقی 
نیز دو عضو علی البدل اعضای هیات مدیره شــدند.در این انتخابات لیلا 
قهرمان و شیوا شاه طاهری نیز به عنوان دوبازرس اصلی نخستین انجمن 
هنرهای تجسمی خراسان رضوی و فرنوش هادوی نیز به عنوان بازرس 

علی البدل انتخاب شد.

پناه جویی انسان درمانده بر حافظ
همه ما تاکنون لااقل برای یک بار هم که شده، دیوان حافظ را در دست 
گرفتــه و ابیاتی هرچند کوتاه از غزل های آن را خوانده ایم و غالبا برای 
تســت و خطای باورهای خود نیز نیت کرده و تفأل بر حافظ زدیم. هر 
چند تفأل، عمومی ترین وجهه شناخت حافظ است که باعث ماندگاری 
او در اذهان عمومی شــده، اما به طور یقین برای شناخت دقیق حافظ 
باید شــخصیت و شعر وی را از ســایر جنبه های معرفتی، انسان شناسی و 

فلسفی مورد بحث و بررسی قرار داد.
تفأل بر حافظ ریشــه در رسومات و آیین های کهن دارد و غالبا سنت های 
دیرین، همیشه جذاب بوده و به منطق و حکمت های خاص انجامیده است. 
اگر جزو آن دسته از افرادی هستید که به فال حافظ اعتقاد دارید بد نیست 
که برای اثبات اعتقــادات خود به دیگران، از نمونه های تاریخی فال های 
به حقیقت پیوســته او در دوران های مختلف تاریخی صحبت کنید. باور عموم جامعه بر 
این اســت که گاهی با قسم به شاخه نبات و تفأل بر حافظ، می توان جواب-های دقیقی 
گرفــت و نمی توان این اتفاق تصادفی را، به این دلیل که علم و منطق آن را نمی پذیرد، 

به حساب شانس گذاشت.
در نظرســنجی و گفت وگوهای میدانی که به انجام رساندیم، به جواب های قابل توجه و 
متفاوتی رسیدیم. اینکه تفأل بر حافظ، بیشتر برای حفظ رسومات کهنه پابرجا مانده است 
و اعتقاد به آن، ریشــه در خرافه پروری دارد. اینکه باورهای رایج و اعتقادات مردم نیز در 
این زمینه دخیل اســت و بعضی افراد معتقدند اگر برای تفأل بر حافظ با باور قلبی پیش 
رفت، لاجرم به پاسخ خواهید رســید. اینکه باور عموم بر این مسئله است که، به صرف 
غزل های مســتقل و ابیاتی با معانی دو بعدی، به راحتی می توان با او ارتباط برقرار کرد 
و در آخــر، اینکه اگر تفکر عمیقی بر ابیــات حافظ صورت گیرد، قطعا وضعیت و نگرش 
جامعــه تغییر خواهد کرد و در این باره حافظ نیز صراحتا بیان می کند: »ز حافظان جهان 
کس چو بنده جمع نکرد / لطایف حکمي با نکات قرآني«در حقیقت داشتن یا نداشتن فال 
حافظ با ســوالی روبرو هستیم. اینکه حالا که قرن ها از فوت او می گذرد، چگونه می تواند 
از مافی الضمیر فال جویان مطلع باشد؟ پس منطقا باید این موضوع را بپذیریم که راست و 
درست درآمدن بعضي فال ها، اتفاقي و در مجموع هر نوع فالی، پناه جویي انسان درمانده 

به عوالم مرموز غیبي است که فقط براي کسب امیدواري و دل خوشي کافی است.

به مناسبت بیستم مهرماه، بزرگداشت خواجه شمس الدین محمدحافظ شیرازی؛

غزل های حافظ، تفأل عوام و دریافت خواص 
هنوز هم خانواده هایی 
هستند که به سنت 
پایبند  خوانی  حافظ 
و در مراسمات ویژه 
از آن بهره جویی کنند. 
بی گاهی  و  گاه  هرچند 
که در استیصال می مانند 
نیز با بــاور به اعتقادات 
سنتی، کتاب را باز کرده 
و برای چاره جویی به آن 
با  حالا  می کنند.  رجوع 
این سوال  روبرو می شویم که چطور گاهی 
فــال حافظ درســت از آب در می آید و آیا 
منطقی برای پذیرفتن آن تعریف شده است؟ 
برای پاسخ به این سردرگمی ها، با دو تن از 
اساتید برجسته مشهد به گفتگو پرداختیم و 

نظراتشان را جویا شدیم.
هرچیزی که باعث شود مردم حافظ 

بخوانند خوب است
دکتر مهدی محبتی، نویســنده و مدرس 
دانشــگاه در رابطه با بحث حافظ شناســی 
می گوید: حافظ را می توان از جهات مختلف 
معرفتی، عرفان، زیباشناختی، کارکردی در 
جهان معاصر و فلسفی مورد بحث و بررسی 
قرار داد و شــعر وی از حیث روان شناسی و 
بلاغت مورد توجه است. حافظ یکی از پنج 
قله شعر معاصر ایران است و از هر زاویه ای 
که به ادبیات فارســی نگاه کنیم، او را جزو 
برترین های شــعر کلاسیک می بینیم و در 
ردیــف اول با مولوی، فردوســی، نظامی، 
سعدی و خیام قرار می گیرد که نماد فرهنگ 
ایرانی هستند و نمی توان آن ها را نفی کرد. 
حافظ در بنیان های فکری، مشکلات بشر 
امروز، معنا دهی بــه زندگی، لذت بردن از 
ادبیات، حل مســائل اجتماعی، فلســفه و 
صدها منظر دیگر مورد توجه اســت.دکتر 
محبتی بیان کرد: در حافظ شناسی میتوان 

ده پنجره باز کرد و از هر کدام به تماشــای 
او نشست. در این بین، تفأل بر حافظ مرتبه 
نازلی دارد اما از آن جا که زبان حافظ، زبان 
تأویلی است، هرکس به سبک و سیاق خود 
اشــعار او را معنا می کند و یکی از لایه های 
معنوی شعر را بر احوال خود تطبیق می دهد 
که اصطلاحا به آن تفأل بر حافظ می گویند 
و ایرادی بر آن وارد نیست. چراکه به همین 
عنوان هم اگر مردم حافظ را بخوانند، اتفاق 
خوبی است. هرچند اعتقاد و باور نیز نقش 
زیادی در تفــأل دارد.غزل های حافظ یک 
مجموعه معرفتی ارزشــمند است. حالا چه 
به عنوان فال خوانده شــود و چه در دعای 
نماز شب، که می گویند ادیب پیشاوری شعر 
حافــظ را در نماز شــب می خواند و از حال 
می رفت. یکی هم مثل وفا در حال عرفان 

آن را میخواند و به قول جامی، کلام حافظ 
در مذاق صوفیه خوش افتاده بود. به همین 
خاطر، هر کس به طریقی با او ارتباط برقرار 
می کند و شــعر او را در حال و احوال خاص 
خود می خواند. با این تفاسیر، به اینکه عوام 
از راه تفــأل و خواص از راه معنادهی به آن 

می پردازند، ایرادی وارد نیست.
تفأل بر دیوان حافظ به اعتقاد قلبی 

شخص بازمی گردد
دکتر سید جواد مرتضایی، عضو هیات علمی 
دانشگاه فردوسی مشــهد نیز در ارتباط با 
جایگاه حافظ در شــعر کلاسیک بیان کرد: 
حافظ یکی از برترین غزل ســراها اســت 
کــه از تمام ظرفیت های زبان فارســی در 
غزل هایش اســتفاده کرده است. او به فرم 
و صورت غزل، اهمیــت زیادی می دهد و 

اســتحکام فرم غزل هــای وی را در کمتر 
غزلی از شــاعران دیگر می بینیم. بنابراین 
جایگاه حافظ، بسیار ویژه و خاص  است. ما 
اگر بین شاعران کلاسیک فارسی زبان، دو 
شــاعر تمام عیار داشته باشیم، یکی خاقانی 
و دیگری حافظ است. طبیعتا از هر فارسی 
زبان که بخواهید چند شــاعر غزل ســرا را 
نام ببرد، حافظ اولین نام اســت. در حالیکه 
او شــاعر قرن هشتم اســت و در آن زمان 

شاعران غزل سرای زیادی داشته ایم.
او ادامه داد: حافظ به دو بعُد زمینی و آسمانی 
وجودی انسان، توجه داشته است و به همین 
علت، مخاطبان شعر او تنها از طیف خاصی 
نیســتند و از طبقات و اقشار مختلف مردم 
هســتند که دامنه آن گســترده است. هر 
کســی بسته به نیت خود و آنچه در ذهن و 

ضمیر خود هست، به سراغ حافظ می رود و 
دریافتی از او دارد. 

مرتضایی در ارتباط با جایگاه تفأل بر حافظ 
در باورهای عمومی گفت: بخشــی از تفأل 
بر دیوان حافظ، به اعتقاد قلبی شــخصی 
بازمی گردد که حافظ را لسان الغیب می داند. 
بخش دیگــری از آن، به ویژگی غزل های 
حافظ برمی گردد. ابیات حافظ تقریبا مستقل 
از هم هستند و این استقلال نسبی ابیات، 
باعث می شود بالاخره شخص در یک بیت 
به نیت خود برســد و به نوعی، پاسخی را 
که می خواهد دریافت کند. سبک غزل های 
حافظ این چنینی اســت و عموما گفته شده 
که این ویژگی، از قرآن اتخاذ شده اســت. 
چرا که در قرآن هم یک سوره با مضامین 

مختلف را شاهد هستیم.

یادداشت

آخرین اخبار و تحلیل روز  را در پایگاه اینترنتي 
صبح امروز بخوانید
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مشاور راهبردی شــهردار مشهد در امور سیاســت گذاری و توانمندسازی 
حاشیه شهر از تدوین گزارش اولویت بندی اقدامات پیشنهادی در پهنه های 
کم برخوردار شمالی و حاشــیه شهر مشهد خبرداد.به گزارش صبح امروز، 
مســعود درودی گفت: به منظور برنامه ریزی برای ســازماندهی توسعه در 
پهنه های کم برخوردار شمالی و حاشیه شهر، گزارشی سیاستی در راستای 
مشــخص کردن اولویت های اقدامات پیشــنهادی شــهرداری مشهد در 

پهنه های کم برخوردار شــمالی و حاشیه شــهر تدوین شد.وی گفت: این 
گزارش در راســتای تاکید شهردار مشهد مبنی بر افزایش سرعت اجرای و 
تحویل پروژه های مناطق کم برخوردار شــهر است؛ به طوری که اجرای 
این برنامه ها و سیاست ها دارای تاثیرات محسوس و قابل رویتی در ارتقای 
شــاخص های زیستی و محیطی این مناطق داشــته باشد و مهم تر اینکه 

منافع فوری و محسوسی برای شهروندان این مناطق در برداشته باشد.

تدوین اولویت  ها
 در پهنه های حاشیه 
شهر مشهد

معاون مالی و پشتیبانی شهردار مشهد:

تحقق ۱68 درصدی منابع شهرداری 
مشهد در سال گذشته

معاون مالی و پشتیبانی شهردار مشهد گفت: تحقق منابع شهرداری در سال 95، 65 
درصد بوده اســت که ما در ســال 97، این رقم را به 168 درصد رسانده ایم که برای 

اولین بار در تاریخ شهرداری رخ داده است.
به گزارش ایســنا، رضا خواجه نائینی در پنجمین نشســت شفافیت پاسخگویی که 
به وســیله واحد سازمانی جوانان مجمع مشــورتی اصلاح طلبان خراسان رضوی در 
مشــهد برگزار شد، اظهار کرد: نگاه شورا همواره به دورشدن از پروژه های عمرانی و 

نزدیک شدن به بخش های دیگر مانند تفریحی، غیرتجاری و غیرساختمانی است.
وی افزود: مدیریت شــهری در مشــهد بعد از یک دهه به دست اصلاح طلبان افتاده 
اســت و طبیعتاً توقعات و انتظارات از این افراد بسیار بالاست. ما گذشته ای را تحویل 
گرفته ایم و به مردم قول هایی را داده بودیم که الان حدوداً دو سال گذشته و بهترین 

موقع است تا بخشی از عملکرد را ارائه دهیم.
معاون مالی و پشتیبانی شــهردار مشهد گفت: در مهر 96 به صورت رسمی و جدی 
مدیریت شهری را تحویل گرفتیم. در این زمان مشهد در وضعیتی بود که تقریباً هر 
روز ما اعتصابات پیمانکاران را به دلیل معوق بودن طلبشــان از شهرداری در عرصه 
شهدا را داشــته ایم. حقوق پرسنل از محل ســپرده های مردم تأمین می شد. طبیعتاً 
هرکســی که به شهرداری مراجعه کند برای دریافت پروانه، قبل از اینکه کمیته های 
فنی بررسی کنند که آیا این درخواست قابل اجابت است یا نه، شهرداری از افراد یک 
مبلغی را علی الحســاب می گیرد و این مبلغ سپرده می شود و اگر جواب بررسی منفی 

بود، پول به فرد برگردانده می شود.
خواجه نائینی تشــریح کرد: ماهی 100 میلیارد تومن هزینه جاری شهرداری بود که 
الان این مبلغ به 130میلیارد تومان رســیده اســت. این مبلــغ جدای از هزینه های 
عمرانی شهر است و اگر هزینه های عمرانی را به جاری اضافه کنیم، این مبلغ حدوداً 

سه برابر می شود. ما باید ماهی حداقل 130میلیارد درآمد داشته باشیم.
وی ادامــه داد: زمانی که ما این وظیفه را دریافتیم حدود هزار میلیارد بدهکار بودیم. 
از پول های علی الحســاب به اندازه یک ماه حقوق برداشته شده بود که در عین حال 
این امکان وجود داشــت که به درخواســت مردم جواب منفی داده شود. طرف دیگر 
قضیه بدهی های بانکی بود. طبعیتاً اولین کاری که در حوزه فعالیت اقتصادی معمولًا 
می کنند، اقدام به دریافت وام اســت تا هزینه های اولیه را تامین کنند. و اولین شرط 
دریافت وام این است که شما جزو »لیست سیاه« بانک مرکزی نباشید که ما در زمان 
اقدام برای دریافت وام متوجه شــدیم 5 ماه اســت در »لیست سیاه« بانک مرکزی 
هســتیم.معاون مالی و پشتیبانی شهردار مشــهد اظهار کرد: به سراغ بانک مرکزی 
رفتیم تا اوراق مشــارکت منتشــر کنیم که باز هم با محدودیت هایی روبه رو شدیم. 
بدهی های معوق زیادی داشــتیم، البته صرفاً بدهی داشتن مشکل نیست؛ به خصوص 
اگر بدهی صرف پروژه های عمرانی شــود، ولی اینکه ما بدهی معوق داشــته باشیم، 
حدوداً به مدت دو ســال، این نشان دهنده بدحســابی است. و طبیعتاً هیچ نهاد مالی 

رغبتی به تامین هزینه های این نهاد نخواهد داشت.

در بازدید وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی از طرح احیای برج و باروی توس مطرح شد:

اجرای دستور مقام معظم رهبری برای توس
فرهنگی،  میراث  وزیر 
و  گردشــگری 
گفت:   دستی  صنایع 
معظم  مقام  انتظارات 
رهبری برای ساماندهی 
توس، اکنون با گذشــت 
بیش از  25 سال، در حال 

انجام است.
به گــزارش صبح امروز، 
مونسان  اصغر  دکترعلی 
احیای  از طرح  بازدید  در 
برج و باروی توس با بیــان این مطلب افزود: 
مقام معظــم رهبری دربازدید ســال 1375 از 
مجموعه تاریخی فرهنگی تــوس، انتظاراتی 
داشــته اند، که به نظر می آید بعد از گذشــت 
بیش از 25 سال انتظارات برآورده نشده است.
او ادامــه داد: اکنون با انجام اقداماتی انتظارات 
مقام معظــم رهبری دربــاره مجموعه توس 
برآورده می شود.مونسان با بیان این که اجرای 
عملیات مرمت برج و بارو کار ارزشمند وسختی 
اســت، اظهارکرد: امیدواریم این برج و بارو در 
محیط 360 هکتاری شهر تاریخی توس اجرا 
شود.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی یادآورشــد: با فعالیت هایی که قرار شد 
شــهرداری در محدوده توس انجام شــود، به 
نظر می آید که مجموعه توس به قطب قوس 
گردشگری برای کشور و برای خراسان رضوی 
تبدیل شود.مونسان درباره اعتبارات احیای برج 
و باروی توس گفت: در فاز نخســت که برج و 
بارو به طول 350 متر احیا می شــود، 2 میلیارد 
و 400 میلیون تومان اختصاص یافته اســت.او 
ادامه داد: این فرآیند را ادامه خواهیم داد تا برج 
و بارو به صورت کامل  در محیط 360 هکتاری 
شهر تاریخی توس اجرا شود.مونسان در پاسخ 
به سوالی یکی از خبرنگاران درباره تاثیر احیای 
برج و بــارو در فرآیند ثبت جهانی توس اظهار 
کرد: اجرا عملیات مرمــت و احیای برج و بارو 

خیلی می تواند به ثبــت جهانی توس کمک 
کند.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی یادآورشد: برای ثبت جهانی سالیانه هر 
کشــور یک ســهمیه دارد که بناهای تاریخی 
و میراث فرهنگی ما نیــزدر صف قرار دارند تا 
براساس نوبت در فهرست میراث جهانی به ثبت 
برسند.مونسان گفت: انشاا... با اقداماتی که در 
توس انجام می شود، امیدواریم بتوانیم پرونده 
ثبت جهانی توس را آمــاده کنیم و در اولویت 
بالاتر، توس هم به ثبت جهانی برســد. گفتنی 
اســت: رهبر معظم انقلاب در 19 تیر 1375 و 
بعد از بازدید از محوطه  تاریخی توس نوشتند، 
در بخشی از دست نوشــته ایشان آمده است:  
دولت موظف اســت با همت بــه کار در این 
بخش بپردازد و آنچه تا کنون شده بسی کمتر 
از اندازه ی بایسته اســت، به امید دنبال گیری 
و با ســپاس از مســئولان و پژوهشگران.هم 
چنین عصر پنج شــنبه گذشــته مونسان به 
همراه اســتانداران خراسان رضوی و سیستان 
و بلوچســتان بر مزار حکیم ابوالقاسم فردوسی 
حاضر شــده و به مقام شامخ این شاعر جماسه 

سرای فارسی زبان ادای احترام کردند.
افتتاح فاز دو و آغاز عملیات اجرایی فاز 3 

جلوخان فردوسی 
مراسم افتتاح فاز دو و آغاز عملیات اجرایی فاز 
3 جلوخان فردوســی ظهر امروز با حضور وزیر 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
برگزار شــد. فاز یک جلوخان فردوسی با 3.2 
هکتار مســاحت و فــاز دوی آن با 1.8 هکتار 
مســاحت و هزینه تقریبی 16.5 میلیارد تومان 
اجرایی شده است، عملیات اجرایی فاز سه این 
پروژه نیز با مساحت 7 هکتار و اعتبار 8 میلیارد 
تومان آغاز شد. فاز 3 پروژه جلوخان فردوسی در 
مهلت زمانی 130 روز تا پایان بهمن ماه سال 

جاری به اتمام خواهد رسید.
موافقت با تصمیمات شهرداری مشهد در 

خصوص شهر توس 

در این مراسم وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی کشور با تاکید بر اینکه با موضوعاتی 
که از سوی شهرداری برای شهر توس مطرح شد، 
موافقیم، گفت: شــهرداری مشهد را در خصوص 
تصمیمات برای شــهر تــوس همراهی خواهیم 
کرد.علی اصغر مونســان اظهار کرد: ما در کنار 
شهرداری مشهد هستیم و اگر نقاط اختلافی هم 
وجود دارد باید سعی و تلاشمان را انجام دهیم تا 
آنها را حل کنیم که بتوانیم شهر توس را به مکانی 
برای گردشــگری تبدیل کنیم.وی در خصوص 
طرح جامع شــهر توس هم ادامه داد: قرار است 
شهرداری مشهد طرح جامعی در خصوص فعالیت 
هایی که بنا دارد در شهر توس انجام دهد در قالب 
360 هکتار ارائه کند کــه تاکنون 70 هکتار آن 
طراحی شده است.مونسان عنوان کرد: شهرداری 
مشهد را در خصوص تصمیمات برای شهر توس 

همراهی خواهیم کرد
 توجه ویژه وزارت کشور و استانداری 

خراسان رضوی به موضوع ثبت جهانی 
شهر توس

در ادامه شــهردار مشهد با بیان اینکه به دنبال 
افزایش جذابیت های شهر توس هستیم، گفت: 
وزارت کشــور و استانداری خراسان رضوی به 
موضوع ثبت جهانی شهر توس باید توجه ویژه 
داشته باشند. محمدرضا کلائی خاطرنشان کرد: 
فضای شهر توس بسیار باارزش است و سعی ما 

هم افزایش جاذبه های گردشگری در آن است، 
ثبت جهانی توس اگرچه سخت است اما در حال 
حاضر برای ما به موضوع مهمی تبدیل شــده 
است.وی با بیان اینکه شعار تیم کشتی استان 
نیز با همین شــعار فعالیت می کند، ادامه داد: 
کمپین های زیــادی برای ثبت این اثر تاریخی 
شکل گرفته و دوندگان بسیاری با این شعار در 
بولوار شاهنامه دویده اند اما این موضوع نیاز به 
پیگیری بیشتری دارد. کلائی تصریح کرد: انجام 
فعالیت ها در دو بخش تصمیم گیری و اجرایی 
مطرح اســت که در بخش اجرایی ما پای کار 
هستیم اما در بخش تصمیم گیری نیازمند توجه 
وزارت کشور و استانداری هستیم.شهردار مشهد 
به بوستان باســتان شناسی اشاره کرد و گفت: 
اجرای این بوســتان در مقیــاس 3 تا 5 هکتار 
مدنظر است، و با کمک شورای فنی قطعا یک 
محل آموزشی و جذاب خواهد شد که البته نیاز 
به موافقت های لازم از سوی میراث فرهنگی 
اســت. وی در خصوص باغ گل سرپوشیده در 
ایــن مکان هم افــزود: مجموعه 10 هکتاری 
سرپوشیده باغ گل 12 ماهه نیز جزو برنامه های 
ما است که اگر اجرایی شود قطعا در کشور بسیار 
خاص و متفاوت خواهد شــد. شهردار مشهد با 
اشاره به پروژه دروازه رودبار هم عنوان کرد: به 
دنبال اجرای مســیر به سمت کهن دژ هستیم 
که در یک برنامه مشــترک با سازمان میراث 

فرهنگی عملیات اجرایــی آن به زودی انجام 
خواهد شد همچنین بخش هایی از کشف رود 
باید بازسازی شود. وی به اجرای زنگ شاهنامه 
در مدارس از ابتدای مهر هم اشاره کرد و اظهار 
داشت: همچنین معتقدیم ساعت بازدید آرامگاه 
نیز باید تا 12 شب افزایش پیدا کند.کلائی تاکید 
کرد: خواسته ما در مدیریت شهری مشهد این 
است که وزارت میراث فرهنگی و گردشگری 
این موضوعات را بررسی کند و مورد توجه قرار 
دهد چرا که منافع بســیاری را برای مشهد و 

کشور به همراه خواهد داشت.
بازپیرایی جلوخان با هزینه ای حدود 160 

میلیارد ریال
هم چنین مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری 
و صنایع دستی خراسان رضوی در حاشیه این 
مراسم در جمع خبرنگاران گفت:طرح بازپیرایی  
جلو خان آرامگاه فردوسی با مشارکت شهرداری 
مشــهد در عرصه هفت هکتاری طی ســال 
گذشــته آغاز شــد که تا کنون پنج هکتار آن 
در قالب دو مرحلــه و با هزینه ای معادل 160 
میلیارد ریال به پایان رســیده است. ابوالفضل 
مکرمی فــر افزود: امروز مرحله ســوم اجرای 
عملیات ساماندهی جلوخان آرامگاه فردوسی در 
عرصه 2 هکتار باقی مانده با حضور وزیر میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری آغاز شد و 
پیش بینی می شود تا پایان اجرای این مرحله در 
مجموع احداث جلوخان 200 میلیارد ریال هزینه 
در بر داشته باشــد.وی گفت: زمان پیش بینی 

شده برای این فاز 130 روز است.
بهره برداری از تاسیسات آرامگاه فردوسی

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی خراســان رضوی ادامه داد: هم چنین 
طرح نوسازی تاسیسات سرمایشی و گرمایشی 
آرامگاه فردوسی مشهد نیز به بهره برداری رسید 
که این تاسیسات در عرصه ای 5.5 هکتاری با 
اعتباری معادل 137 میلیارد ریال نصب و اجرا 

شده است.
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 شهرخودرو خراسان 
مقابل تیم ملی امید

تیم فوتبال شهر خودرو خراسان عصر دیروز در دیداري تدارکاتي به مصاف 
تیم ملي امید کشورمان رفت.

شاگردان یحیي گل محمدي که خود را براي رقابت هاي جام حدفي آماده 
مي کنند، در یک بازي دوســتانه مقابل تیم ملي امید کشورمان به تساوي 

یک بر یک رسیدند.
حســین مرادمند براي تیم شــهر خودرو و یونس دلفي براي تیم ملي امید 

در ایــن بازي که در کمپ تیم هاي ملي برگزار شــد، گلزني کردند. حمید 
اســتیلی و یحیی گل محمدی ســرمربیان تیم های فوتبــال امید ایران و 
شهرخودرو مشهد پیش از مســابقه تدارکاتی دیروز )جمعه( در مرکز ملی 

فوتبال با مارک ویلموتس سرمربی تیم ملی دیدار و گفت وگو کردند.
حمید استیلی در این دیدار از حمایت و توجه ویژه ویلموتس نسبت به تیم 

المپیک قدردانی کرد.

ســرمربی خراسانی نســاجی مازندران گفت: چقدر یک 
هوادار می تواند شــریف، مودب، فهیم و فوتبالی باشد؟! 
واقعاً مردم قائمشهر حرف ندارند، خودم را لایق این سیل 

از محبت های آنها نمی دانم .
محمدرضــا مهاجری، با عنــوان اینکه چــه در دوران 
بازیگــری و چه در دورانــی که مربی بــودم، بارها به 
ورزشگاه شــهید وطنی قائمشهر آمدم و تقریباً با شور و 
حال هواداران نساجی آشنا بودم، اظهار کرد: در تیم های 
مختلفی چــه به عنوان بازیکن، چه به عنوان دســتیار و 
سرمربی حضور داشتم و تقریباً هر هواداری که فکرش را 
کنید، دیده ام اما واقعاً فکر نمی کردم که قائمشهر چنین 

جو فوق العاده ای داشته باشد.
وی با اشــاره به اینکه هواداران نســاجی و این فضای 
بی نظیر قائمشهر را وقتی درک کردم که خودم به عنوان 
ســرمربی در این تیم معرفی شدم، ادامه داد: چقدر یک 

هوادار می تواند شــریف، مودب، فهیم و فوتبالی باشد؟! 
واقعاً مردم قائمشهر حرف ندارند، خودم را لایق این سیل 

از محبت های آنها نمی دانم .
سرمربی نســاجی مازندران خاطرنشان کرد: از روز اولی 
که قرار شــد هدایت نســاجی را به عهده بگیرم، از همه 
مشــکلات این تیم باخبر بودم و با چشــمی باز نساجی 
را انتخــاب کردم، پس لزومی نــدارد هر لحظه بخواهم 
بهانه جویی کنم و از مشکلات باشگاه بنالم اما همانطور 
کــه می دانید مهم ترین ابزار یک مربی، بازیکن اســت، 
وقتــی مــن نتوانــم از بازیکنانم به بهانــه عدم صدور 
کارت شان اســتفاده کنم یا اینکه با تهدیدهایی از سوی 
فدراســیون مبنی بر جلوگیری از بازی چند بازیکن دیگر 
مواجه شــوم، واقعاً نمی دانم چه باید بکنم تا شــرمنده 

اعتماد مردم نشوم.
مهاجری با بیان اینکه هیچ وقت دوست ندارم مردم عزیز 

مازنــدران را ناراحت کنم و الحمــدلله مردم هم در چند 
روز اخیر به خوبی مــرا درک کردند، تصریح کرد: همین 
سطح از شعور و فهم اجتماعی برای من یک دنیا ارزش 
دارد؛ ارزش ها در فضای فوتبال نباید همیشه ریالی باشند 
بلکه گاهی رفتارها و محبت  های مردم یک دنیا ارزشمند 

است.
وی تاکیــد کرد: روز اول بنای کارم همان طور که به من 
گفتند این بود که تیمی را ببندیم تا بتوانیم نساجی را در 
لیگ برتر حفظ کنیم اما حقیقتاً رفتارهای خالصانه مردم، 

مسئولیت ما را دوچندان و سنگین کرد.
سرمربی نساجی مازندران یادآور شد: واقعاً فکر نمی کردم 
با یک برد نســاجی این قدر یک شهر غرق در شادی و 
ســرور شود؛ چنین فضایی انگیزه  ما را هم بیشتر می کند 

تا بتوانیم به روند موفقیت های مان ادامه دهیم.
مهاجری اضافه کرد: ناراحتی به وجودآمده ام فقط به خاطر 

مــردم بود نه چیــز دیگری، از آنجایی که همیشــه در 
طول زندگی ام ســعی کردم صداقت را ســرلوحه کارم 
قرار دهم جا دارد بدون هیچ منتی به هواداران بگویم با 
پیشنهادات چشم گیری از سوی تیم های دیگر نیز مواجه 
بودم اما همانطور که گفتم موفقیت و پیروزی با نساجی 
و خوشــحالی دل این مردم، در حــال حاضر مهم ترین 

اولویتم است.
وی در پایان گفت: بــاز هم می گویم امیدوارم تا قبل از 
بازی بــا تراکتور طبق قول مدیرعامل و مالکان محترم، 
مشکل صدور کارت ها رفع شود، چون در غیر این  صورت 

واقعاً کاری از دستم برنخواهد آمد.

به خاطر مردم ناراحت بودم

یزدانی مدال هایش را به موزه آستان قدس 
رضوی تقدیم کرد

حسن یزدانی قهرمان جهان و المپیک کُشتی کشورمان در اقدامی ارزشمند مدال های خود را به 
موزه آستان قدس رضوی تقدیم کرد.حسن یزدانی قهرمان کُشتی المپیک 2016 ریو، دارنده 2 
مدال طلا، یک نقره و یک برنز جهان که پیش از اعزام به رقابت های جهانی 2019 قزاقستان با 
یک تیم مشهدی برای رقابت های لیگ برتر کشتی  قرارداد بسته بود، از روز 5شنبه به اردوی 
تیم تا ثبت جهانی توس اضافه شد و از پس سفر به مشهد مقدس در اولین اقدام تمام مدال های 
خود را به موزه آستان قدس رضوی تقدیم کرد.یزدانی درباره این اقدام ارزشمند گفت: من از قبل 
نذر کرده بودم در صورت رســیدن به مدال جهانی و المپیک آن ها را تقدیم موزه آستان قدس 

رضوی کنم و آمده ام مشهد تا نذرم را ادا کنم.

یلی امتیازآورترین بازیکن ایران مقابل 
آرژانتین شد

پشت خط زن خراسانی تیم ملی والیبال ایران عنوان امتیازآورترین بازیکن تیمش در دیدار مقابل 
آرژانتین را به خود اختصاص داد.تیم ملی والیبال ایران در هشتمین مسابقه خود در جام جهانی 
2019 از ساعت 5:30 جمعه به مصاف آرژانتین رفت و با نتیجه 3 بر 2 توانست حریف خود را 
شکست دهد.در پایان این مسابقه پوریا یلی توانست به تنهایی 18 امتیاز برای ایران کسب کرده 
و عنوان امتیازآورترین بازیکن تیمش را مقابل آرژانتین کسب کند. پس از وی میلاد عبادی پور 
توانست 17 امتیاز برای ایران به ارمغان بیاورد.در طرف مقابل هم پالاسیوس موفق به کسب 20 
امتیاز برای تیمش شد، اما نتوانست مانع شکست تیمش شود.تیم ملی والیبال ایران در بازی نهم 
خود باید روز یک شنبه،  21 مهر 1398 از ساعت 13:50 به مصاف ژاپن، میزبان مسابقات برود. 

جبرئیل حسن اف در ثبت جهانی توس
ستاره کشتی آذربایجان به تیم »تا ثبت جهانی توس« پیوست.جبرئیل حسن اف، کشتی گیر 
ملی پوش آذربایجان به تیم »تا ثبت جهانی توس« پیوست. این کشتی گیر مسلمان در المپیک 
2016 ریو در وزن 74 کیلوگرم به مدال برنز رسید. وی همچنین نقره مسابقات جهانی 2018 
را در کارنامه دارد.تمرینات تیم لیگ برتری »تا ثبت جهانی توس« از 3 روز قبل آغاز شده و 
حسن اف و حسن یزدانی، 2 کشتی گیر نامدار این تیم از پنجشنبه، در تمرینات حاضر شدند.
گفتنی است رقابت های لیگ برتر کشتی از 22 مهرماه آغاز خواهدشد و حسن یزدانی، یونس 
سرمستی، محمد نخودی، ابوالفضل حاجی پور، اسماعیل نجاتیان، امیر حسین مقصودی، جواد 
حمیدی، جعفر شمس ناتری، ایمان رحمانی زاده، محمد نامجو مطلق، علیرضا کریمی، اسماعیل 
محمودی، مصطفی نجفی و امیر حسین متقی کشتی گیرانی هستند که با تیم لیگ برتری »تا 
ثبت جهانی توس« قرارداد امضا کرده اند. مجید خدایی، دارنده برنز جام جهانی 2002 تهران 

سرمربی این تیم است.

سرمربی تیم فوتسال بانوان هیات فوتبال خراسان رضوی:

فشارها روی تیم ما منطقی نیست
سرمربی تیم فوتسال بانوان هیات فوتبال 
خراسان رضوی معتقد است فشارها روی 
تیمش منطقی نیست و تا الان هم خیلی 

خوب نتیجه گرفته اند.
فاطمه شریف، در خصوص شرایط تیمش 
در لیگ برتر فوتســال بانوان ایران اظهار 
کرد: تمرینات در حال برگزاری اســت و 
شــرایط خوبی داریم. امیدوارم بتوانیم در 
ادامه رقابت ها هم با کسب نتایج مطلوب 
به رتبه ای خوب دست یابیم. خوشبختانه 
در جدال قبلی توانســتیم با نتیجه پرگل 
8 بر 2 پیروز شــویم که باید به بازیکنانم 
بابت این بازی خوب خسته نباشید بگویم. 
هــر روز بهتر و هماهنگ تــر از روز قبل 
می شــویم و کســب نتایج خوب اتفاقی 

نیست.
وی در خصــوص غایبان تیمش در ادامه 

رقابت های لیگ برتــر تصریح کرد: این 
هفته اســتراحت داریــم و فرصت خوبی 
برای ریکاوری داریم. خوشبختانه با تمام 
تــوان و بدون مصــدوم تمرین می کنیم. 
برای رقابت بعدی نیــز محرومی نداریم. 
هم اکنون با 16 امتیــاز از 8 مصاف قبلی 
در رده ســوم هســتیم و امیدوارم بتوانیم 
در ادامه لیگ نیز جزو بالانشــینان باقی 

بمانیم.
وی با اشاره به توقع از تیمش گفت: از ابتدا 
تاکید کردیم که فشارها روی تیم منطقی 
نیست و صرفا حضور 2، 3 ستاره مساوی 
با کسب نتیجه نیست. اگر تمرینات از روز 
نخست مثل این روزها بود، شک ندارم که 
بهتر هم نتیجه می گرفتیم. از روز نخست 
قول دادیم که تیمی در خور شان خراسان 

در مسابقات داشته باشیم.

اخبار
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گزارش »صبح امروز« از وضعیت بیمارستان 540 تخت خوابی منطقه شهید رجایی؛

پسرم را دیر به بیمارستان رساندیم، فوت کرد
در آذرمــاه ســال 95 با 
همت مسئولین کلنگ تزئین 
شد  کوبیده  زمین  بر  شده ای 
که نوید ســاخت بیمارستانی 
شــهرک  در  تخت خوابی   540
شــهید رجایی را می داد و آستان 
قدس رضوی نیز با اهدای زمینی 
به مســاحت  پنج هکتار، گامی 
در راســتای این اقدام برداشــته 
قــول صدور  نیز  و شــهرداری 
پروانه رایگان برای ســاخت این 
بیمارستان را داد و محل اعتبارات لازم نیز تعیین شد.
در مراســم کلنگ زنــی و افتتاح پــروژه این 
بیمارستان که با مصوبه رئیس جمهور به انجام رسید، 
تعدادی از مســئولین، دور هم جمع شدند تا با مژده 
ساخت این بیمارســتان، نبض درمانی این منطقه را 
التیام بخشند. پس از گذشته چیزی قریب به دو سال 
و نیم با خبرهایی مواجه هســتیم که تمام نویدها را 
زیر سوال می برد و به همین علت، برای تهیه گزارش 
به محل بیمارســتان رفتیم و بــه بازدید از محل و 

گفتگو با ساکنین پرداختیم.
کمبودهای ما به چشم مسئولین نمی آید

به نزدیکی محل آدرسی که به ما دادند رسیدیم. 
از دور بنایی نیمه ســاخته را دیدیم که به گمان ما، 
بیمارستان نیمه تمام با ســردری با طرح سنتی بود 
اما وقتی به محل رســیدیم، متوجه شدیم که بنای 
نیمه ســاز، پروژه بزرگ حوزه علمیه است که ساخت 
آن همزمان با کلنگ زنی بیمارستان شروع شده است. 
زمین بیمارستان در جوار همان پروژه، کاملا برهوت 
و بیشــتر شــبیه علفزار بود و با دیوار مجهز به درب 
نرده ای محصور شده بود و حتی یک آجر هم جهت 
ساخت و ســاز، درآن دیده نمی شد. در گوشه و کنار 
منطقه، به صحبت با مردم پرداختیم که غالبا از نبود 
بیمارستان در منطقه گلایه داشتند. یاوری می-گفت: 
اینجا جاده سرخس است و تصادفات به مراتب بیشتر 
اســت. نزدیکترین بیمارســتان به اینجا، بیمارستان 
امام زمان اســت که خیلــی دور و در مرکز ترافیک 
قرار دارد. هاشــم سلیمی می گفت: مردم این منطقه 

مستضعف هســتند و به صرف پایین شهر بودن، به 
منطقه رســیدگی درستی نمی شــود و کمبودهای ما 
به چشــم مســئولین نمی آید. پیرزنی می گفت: شاید 
برای کسانی که ماشین شخصی دارند، مسافت مهم 
نباشد، اما برای ما که باید با اتوبوس تردد کنیم، کار 
سختی است. برای جراحی چشم به هاشمی نژاد رفتم 
و رفــت و آمد طولانی و زما نبر، واقعا برایم ســخت 
بود. پســرم را چون دیر به بیمارستان رساندیم، فوت 
کرد. متوجهید؟ کنار خیابان ایستادم و به هر که گفتم 
حال پسرم بد اســت ما را نبرد! گل محمد جلوی در 

بیمارستان فوت کرد!
برای پیگیــری ماجرا به ســراغ دکتر رحیمی 
مدیر روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشــکی رفتیم 
تا تحقیقات خود را در ارتباط با دلایل عدم ســاخت 

بیمارستان  کامل کنیم.
استاندارد یک و نیم تخت بیمارستانی در ازای 

هر هزار نفر
رحیمی در پاســخ به سوالات ما گفت: در بحث 
علوم پزشــکی، ما با مبحث نســبت مردم به تخت 
بیمارســتانی مواجه هســتیم. در بعضی کشورها این 
عدد به ازای هر هزار نفر، هشــت تخت بیمارستانی 
است. نسبت تعیین  شــده در ایران، به ازای هر هزار 
نفر، یک و نیم تخت بیمارســتانی است و در حالی  که 
این همه بیمارستان در مشهد به همت دکتر دارابی، 
دکتر بحرینی و دکتر مهرابی ســاخته شده اســت، ما 
تــازه به عدد یــک و دو دهم رســیده ایم و هنوز از 
استاندارد تعریف شده عقب هستیم. برای مدت پنجاه 
ســال در مشهد، تنها دو بیمارستان هزار تخت خوابی 
وجود داشــته، امــا این تعداد برای زمانی که شــهر 
دو میلیون نفر جمعیت داشــت، کافی بود. تا قبل از 
روی کار آمــدن تیم جدید و طرح تحول ســلامت، 
هیچ کدام از  مسئولین و سیستم های مدیریتی اعم از 
مدیریت ارشد دانشگاه، رئیس دانشگاه و هیات رئیسه 
دانشــگاه، به این موضوع دقت نکرده بودند. در سال 
نود و دو و با شــروع طرح تحول ســلامت، تصمیم 
گرفته شد که به استاندارد کشوری یک و نیم هزارم 

برسیم و تقریبا با بقیه کشور هم خوانی دلشته باشیم.
حضور سی میلیون زائری که در طرح تخت 

بیمارستانی مشهد لحاظ نمی شوند
رحیمی اذعان داشــت: مشــهد در طول سال 
میزبان ســی میلیون نفر زائر اســت. ما و دانشــگاه 
اصفهان درمجموع و به لحاظ جمعیت تحت پوشش و 
امکانات استانی، تقریبا در یک شرایط هستیم. بودجه 
و طلب ما از بیمه ها نسبت به دانشگاه اصفهان، تقریبا 
سی درصد بیشتر است و این نشان از حضور زائرین و 
استفاده آن ها از خدمات درمانی می دهد.  پس ما اگر 
می خواهیم استانداردها را رعایت کنیم، باید این سی 

میلیون نفر را نیز در نظر بگیریم. 
توسعه بیمارستانی با حرکت به سمت حاشیه 

شهر
دکتر رحیمی ادامه داد: اگر یک مربع دوکیلومتر 
در دوکیلومتــر را در نظــر بگیرید و مرکز آن را روی 
تقی آباد بگذارید، بیش از ده بیمارســتان مشهد مثل 
بیمارســتان های قائــم، امام رضا، مهــر، امید، 550 
ارتش، ثامن الائمه، شیخ، آریا، بنت الهدی و سینا همه 
در این مربع مرکزی قرار می گیرند و با این کار، شهر 
را از نظر تخت بیمارســتانی به دو دسته کم برخوردار 
و برخوردار تقسیم کرده ایم و به نوعی به بخش متن 

و حاشیه تبدیل شده است.
شــهر مشهد باید برای توســعه بیمارستانی به 
سمت حاشیه ها حرکت کند. در جنوب و شمال غربی 
مشــهد این کار را انجام داده ایم، اما در شرق مشهد، 
بیمارستان دولتی مناسبی نداریم. در حال حاضر مردم 
مناطق شــهرک شهید رجایی و شهرک شهید باهنر، 
برای رسیدن به بیمارستان باید حدود سی کیلومتر را 
طــی کنند و با توجه به تراکم جمعیت، منطقه از نظر 

بیمارستانی و پزشکی توسعه نیافته است.
نیاز مبرم منطقه به بیمارستان 

با در نظــر گرفتن نیاز منطقه به بیمارســتان، 
این موضوع از طرف دانشــگاه علوم پزشکی در سفر 
استانی رئیس جمهور، مطرح شد و جزو مصوبات قرار 
گرفت و مراسم کلنگ زنی آن با آیین ویدئو کنفرانس 
برگزار شد و مقرر شد که 50 درصد اعتبارات از محل 
وزارت بهداشت و درمان و 50 درصد دیگر از وزارت 
مســکن و شهرســازی اختصاص داده شود. تا امروز 
این اعتبارات تخصیص داده نشده است و باید منتظر 

دریافــت مطالبات وزارت بهداشــت از چین و تبدیل 
آن هــا به خط اعتبــاری و برای دریافــت از وزارت 
مســکن و شهرســازی، در انتظار تفکیک و فروش 
زمین های جنوب شهر و اختصاص مبلغ حاصله برای 

ساخت و تجهیز بیمارستان باشیم.
او در پاســخ به سوال خبرنگار ما مبنی بر سهم 
و جایگاه دانشــگاه در ساخت و راه اندازی بیمارستان 
گفت: دانشگاه علوم پزشــکی بودجه ای ندارد که به 
این مورد تخصیص داده شــود و ســاخت بیمارستان 
یک مســئله ملی است و ســازمان بودجه باید یک 
ردیف پروژه جدید بنویســد. در همین راســتا رئیس 
دانشگاه، پیگیر ســاخت و راه اندازی بیمارستان بوده 
و در نامه ای به وزیر، خواستار تعیین تکلیف وضعیت 
بیمارســتان شده است و ابراز داشته که اگر قرار است 
دانشــگاه هزینه کند، در ردیف اعتباری ما قرار دهید 
و بــه ما ابلاغ کنید. رحیمی ادامــه داد: دکتر دارابی 
صراحتا به اســتاندار اعلام کردنــد، معاون من دکتر 
بحرینی، به شــرط وجود اعتبارات، حاضر هستند تا 

قبل از پایان دولت بیمارســتان 540 تخت خوابی را 
تمام کنند. امــا با توجه به فرمایش آقای نوبخت که 
چند وقت پیش اذعان داشــته اند دولت پروژه جدید 
شــروع نخواهد کرد و اعتبارات ملی هم باید توســط 
هیات دولت تصویب شــود، ما چــه کاری می توانیم 
 انجام دهیم  وقتی قرار نیســت پروژه جدید شــروع

 شود. 
باید کم کاری های خودمان را جبران کنیم

به ســراغ دکتر نصرالله پژمان فر نماینده مردم 
مشــهد و کلات در مجلس شــورای اسلامی رفتیم. 
او در رابطه با راهکاری برای تســریع ساخت پروژه 
بیمارســتان 540 تخت خوابــی و تامیــن اعتبارات 
اذعان داشــت: در این موضوع ما باید کم کاری های 
خودمــان را جبران کنیم. کم کاری یعنی مســئولین 
محلی، استاندار و سایر دســتگاه ها، باید در ارتباط با 
این موضوع و تامین اعتبارات و ایجاد یک ردیف در 
ردیف های ملی، اقدامات لازم را انجام دهند و ما نیز 
تلاش کنیم که این موضوع بتواند به نحو مناســب 

انجام شود.
وی در پاســخ به ســوال خبرنگار ما در رابطه 
با امــکان رایزنی  با متولیان حــوزه علمیه در جهت 
مشارکت در ســاخت بیمارستان و با توجه به اهمیت 
این موضوع برای منطقه فوق، بیان کرد: هر سازمانی 
ماموریــت و اعتبارات خاص خــود را دارد. اعتبارات 
حوزه هــای علمیه متمرکز اســت و در کل کشــور 
اعتباراتشــان را صرف پروژه های خود می کنند. من 
معتقــدم هرکدام ماموریت و اهمیــت خاص خود را 

دارند. 
پیشبرد نیازهای منطقه

در پایــان، امیدواریــم مشــکلات مناطق کم  
برخــوردار و مبحــث درمــان بــه عنــوان یکی از 
اساســی ترین نیازهای مردم در صــدر جدول توجه 
مســئولین قرار گیرد و با توجه بــه اهمیت موضوع 
دستگاه های ذی ریط مساعدت لازم را انجام دهند و 
با تامین اعتبارات لازم گام موثری در جهت پیشــبرد 

نیازهای منطقه برداشته شود.
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گفت وگوی اختصاصی صبح امروز با مدیر مسئول آکادمی دوبلاژ مشهد

آموزش آکادمیک صدابازیگری از سنین کودکی

آکادمی دوبله مشــهد تنها مجموعه در کل کشور 
اســت که صدابازیگری را به صــورت آکادمیک و 
از ســنین پایین آموزش مــی دهد.دوبله یا دوبلاژ 
به معنای قرار دادن صدای صداپیشــگان، به جای 
صدای اصلی بازیگران یک فیلم است.دوبله، امروزه 
اغلب برای تغییر زبان فیلم انجام می شود و گاهی 
هم که هنرپیشه از عهده خوانندگی بر نمی آید صدا 
آواز دوبله می شود. در گذشته، به دلیل مرسوم نبودن 
امکانات صدابرداری ســر صحنه با کیفیت مناسب، 
بســیاری از فیلم ها به همان زبــان اصلی خود نیز 

دوبله می شدند.  
امروزه دوبله در ایران از جایگاهی بالاتر و حرفه ای تر 
برخوردار اســت و مشــهد را می توان از مهم ترین 
قطب های دوبله ایران دانســت. به همین دلیل به 
ســراغ محمد طحان، دوبلر، مربی و مدیرمســئول 

آکادمی دوبلاژ مشهد رفتیم و به 
گفت وگو با او پرداختیم که در ادامه با هم می خوانیم.

آقای طحان از سابقه هنری خود بگویید. 
من اصالتا مشهدی و متولد یلدای سال 62 هستم. 
از خردسالی عاشق موسیقی بودم و آواز می خواندم 
و در نوجوانی آهنگ سازی می کردم. به طور اتفاقی 
وارد ورزش حرفه ای شــدم و در رشــته قایق  رانی 
آب های   خروشان مدال آســیایی آوردم و به مدت 
شش سال عضو تیم ملی بودم و در کنار قایق رانی 
ورزش رزمــی را نیــز به صورت حرفــه ای دنبال 
می کردم. مدتی مربی تیم بانوان اســتان بودم و به 
کسب مدال کشوری نائل شدم. پس از پایان دوران 
ورزش حرفه  ای، یعنی حدود پانزده سال قبل، وارد 
کار دوبله شــدم و به سرعت پیشرفت کردم. اولین 

نقش اصلی ام را پس از ســه مــاه در واحد دوبلاژ 
سیمای جمهوری اســلامی گفتم که از شبکه پنج 
تهران پخش شــد. یکی از پر طرفدار ترین کارهایم 
»لذت نقاشی با باب راس« بود که حدود 10 سال با 

صدای من روی آنتن رفت. 
دوبله را در شهر مشهد چگونه می بینید؟

در مشــهد، استعدادهای بسیار خوبی در بحث صدا 
و بازیگری وجود دارد. شــاگردان من با وجود ریتم 
کندتر نسبت به بزرگان دوبله که بعضا پنجاه سال 

سابقه صدابازیگری دارند، توانسته اند مخاطبان خود 
را راضــی نگه دارند. آثاری که ما تولید می کنیم به 
مراتب از بعضی از فیلم هایــی که در تهران دوبله 

می شوند بهتر هستند.
آکادمی دوبله مشهد در چه سالی و با چه هدفی 

تاسیس شد؟
آکادمی در سال گذشته با حمایت وزارت اطلاعات، 
ناجــا، وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی و واحد 
دوبلاژ تهران و وزارت علوم ، تاســیس و با هزینه 
ی بخش خصوصی تجهیز شــد. این موسســه ی 
نوبنیاد،مجموعا هفت اســتودیو دارد که بزرگترین 
مجموعــه تخصصی خصوصی دوبله در کشــور و 

هم راستا با واحد دوبلاژ تهران محسوب می شود.
از مهم ترین دســتاوردهای این مرکــز فرهنگی، 
اشتغال زایی است که بیش از 80 هنرمند و هنرجوی 
جوان را به طور مســتقیم و غیرمســتقیم موفق به 
کسب درآمد نموده است که این امر با توصیه های 
داهیانــه مقــام معظم رهبــری مبنی بــر »لزوم 
جوانگرایی«، »فرهنگ سازی« و »اشتغال زایی از 

سوی بخش خصوصی« کاملا همسو است.
آیا حضور در آکادمی شرایط سنی خاصی دارد؟  
 با توجه به اهمیت مســئله فن بیان، کوشــیده ایم 
که شــاگردان خود را از پایه آموزش دهیم و از سن 
چهار ســال به بالا هنرجو بپذیریم. ما تنها مجموعه  
در کل کشور هستیم که صدابازیگری را به صورت 

آکادمیک و از ســنین پایین آموزش می دهد و این 
آموزش ها به گواهی آنچه که هر روزه از زبان والدین 
محترم می شــنویم تاثیر ویژه ای بر زندگی بچه ها 
داشته اســت.در این مجموعه ما تنهــا به کار دوبله 
نمی پردازیم، بلکه تعلیم فن بیان و تبیین اصول زیبا 
سخن گفتن را نیز در دستور کار داریم و  به برگزاری 
دوره های خوانش و شرح متون منثور و منظوم ادبی 
هم می پردازیم و هنرجویان خود را برای تولید کتب 

صوتی مفید و پرطرفدار آماده می کنیم.
آکادمی دوبله مشــهد طرح خاص و ویژه ای 

دارد؟
بله، اتفاقی که قرار اســت برای اولین بار در مشهد 
بیفتد و توسط آکادمی دوبله منتشر شود، دوبله ی 

انیمیشنی، توسط کودکان است.
انجام  طبــق هماهنگی هــای 
شده با وزارت خانه های محترم 
و  اسلامی  ارشــاد  و  فرهنگ 
آمــوزش و پرورش، به صورت 
اتفاقی به تعــدادی از مدارس 
مراجعه و اســتعدادیابی کرده ایم 
دانش آموزان  از  تعــدادی  و 
آکادمــی  در  را  مســتعد 

آموزش داده ایم. 
شــرایط کاری بــرای 
افــرادی که بــه دوبله 
چگونه  انــد  مشــغول 

است؟
شرایط دوبلاژ در این آکادمی 
به طور کلی نســبت به دیگر 

موسسات همســو در کل کشــور بهتر است، زیرا  
نیروهایی که تازه وارد آکادمی می شــوند، آینده ی 
شــغلی دارند و هنوز ترم اول را به پایان نرسانده اند 
صدای آنها از رسانه های گوناگون پخش می شود. 
در تهران این امکان وجــود ندارد که فرد در حین 
آموزش، شــغلی در همین رابطه داشته باشد و اگر 
بحــث درآمد را نادیده بگیریم، فــرد آموزش دیده 
هدف و آرمانی دارد  و  می خواهد که صدایش حتی 

شده به صورت کارگاهی شنیده شود.
شما با کدام یک از رسانه ها کار می کنید؟

نمونه کارهای ما در لنز، ایرانسل، نماوا، فیلیمو، فیلم 
نت، روبیکا و همچنین شبکه پویا پخش می شود. ما 
تنها تیمی هستیم که با همه شبکه ها ورسانه های 
مجــاز کار می کنیم و به دلیل خروجی های خوب و 
قوی ، حجم سفارشــات بالایی داریم. به نحوی که 
درماه به طور متوســط  باید 12 فیلم دوبله کنیم و 
دوبلــه هر فیلم به طور میانگین با 30 نفر از عوامل 
شــاغل در بخش های هنری و فنی آکادمی انجام 

می شود.
شرایط ثبت نام در آکادمی دوبله چیست؟

در خصــوص کار دوبله، ابتدا از فرد تســت گرفته 
می شــود تا مشخص شــود که پتانسیل انجام کار 
دوبله را دارد یا خیر؛ اما در شــاخه های دیگر مانند 
فن بیان، گویندگی و خوانــش متون ادبی، آزمون 
ورودی نداریم.علاقه مندان می توانند جهت ثبت نام 
در دوره های آموزشــی و یا تســت استعدادیابی به 
اکادمی دوبلاژ مشــهد واقع در فرامرز عباسی 16، 

پلاک 1/156 مراجعه کنند.
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